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1. Opening  

 

Koen Oude Avenhuis: Ladies and Gentleman, The EBF Board would like to welcome you to the 
General Members’ Meeting of the Economics and Business Faculty 
Association Groningen. Are there people in the room who are not a member 
of the EBF? Does anyone want to object to them being present at the 
meeting? Then after the following drop of the hammer the meeting is officially 
opened.  

 
2. Announcements / Incoming Documents  
 

Koen Oude Avenhuis: For the announcements and incoming documents I would like to give the 
word to the Secretary & HR Officer of the EBF Board, Thijs Hosmar. 

Thijs Hosmar: The EBF Board has decided to not print the documents for the General 
Members’ Meeting. The documents can be found in your email or on the EBF 
website or on the EBF App. Mobile phones should only be used for reading 
the documents. There is no smoking allowed in the room. Everyone needs to 
sign the presence list. If anyone has not done so, could they please do so 
now? When someone has a question, this should be made clear by raising 
your hand in the air. For people that ask a question, please stand up and 
clearly state your first and last name. If someone wishes to leave the room, 
they should let the Secretary & HR Officer know. There are two incoming 
documents, the first one will be read out by me, the second incoming 
document will be read out by Luuk Haaijer.  

3. Establishment of the Agenda   

Koen Oude Avenhuis: Alright. So, then we are going to continue to the establishment of the agenda. 
No supplements to the agenda were submitted within the set period. 
Therefore, the agenda is hereby set.  

 

4. Approval of the minutes from the Half-Yearly General Members meeting dated 19th of February 

2024 

Koen Oude Avenhuis: Then we’re going to continue with the approval of the minutes. The minutes of 
the Half-Yearly General Members Meeting dated on the 19th of February 
2024 were recorded by the Secretary & HR Officer and will now be discussed. 
The minutes can be downloaded on the website before the meeting and 
grammatical mistakes can be handed in on paper. Right now, comments can 
be made concerning the content of the minutes. Are there any comments 
concerning pages 1-6? Are there any comments concerning page 7-13? No? 
There are no objections or corrections to the minutes. The minutes are 



 

therefore confirmed without any changes. 

 

5. Establishment Yearly Report EBF Board 2023-2024   

 

Koen Oude Avenhuis:  Then we are going to the yearly report of the EBF Board 2023-2024. I would 
like to give the word to Niek Schulte, the Chairman of the EBF Board 
2023-2024 to give a presentation concerning the yearly report of the EBF 
Board 2023-2024. Which can be found on page 7 on the documents. 

 

Presentation Niek Schulte 

 

Koen Oude Avenhuis:  Then we can continue with questions. So we’re going to do the questions 
person by person, and for your sake, we have the task division here as well. 
So I’m going to start off with Niek Schulte. So, is there a need for a first round 
of questions for Niek Schulte. Then please raise your hand.  

 

Martijn Brouwer: Firstly, thank you for your presentation and congratulations on your 
achievements within this board year. So you launched a Women in Business 
event, which was, as you stated, quite successful. Will it be part of your EBF’s 
activity portfolio in the upcoming years? 

Niek Schulte: Thank you for your question Martijn. Yes, it will.  

Martijn Brouwer:  Cool. 

Heleen Hulsebosch: Hello, thank you for your quick presentation Niek. I had a question about 
ESR, because going by train is a great way to travel green, however, your 
options on where to go in Europe will be limited. Do you see this as a problem 
for future ESR editions? 

Niek Schulte:  Thank you for your question Heleen. I must say myself, I was also at first a bit 
worried that the options were limited. But when we actually looked at it, 
there’s quite a few options. And also the train network in Europe is getting 
better and better. So we expect that eventually there will be a lot more options 
as well. So yeah, I do think it’s sustainable in the future.  

Koen Oude Avenhuis:  Is there a need for a second round of questions for Niek Schulte? Then 
please raise your hand. Alright, then we’re going to continue. Is there a need 
for a first round of questions for Pelle Hofsteenge? If not, the second round is 
immediately skipped. Is there a need for a first round of questions for Thijs 
Hosmar? Then the second round is automatically skipped. Is there a need for 
a first round of questions for Wieke van Heteren concerning non-financial 
questions? Then the second round is automatically skipped. Is there a need 
for a first round of questions for Jara Scholten? Then the second round is 
automatically skipped. Is there a need for a first round of questions for Luuk 
Haaijer? Then the second round is automatically skipped. Is there a need for 
a first round of questions for Hans Singelenberg? Then the second round is 
automatically skipped. Is there a need for a first round of questions for Tim 
Bruggink? Then the second round is automatically skipped. Are there general 
questions concerning the Yearly Report of the EBF Board 2023-2024? Is 
there a need to put it to a vote? Then upon the following drop of the hammer, 
the yearly report of the EBF Board 2023-2024 will be established. 

 

 

 



 

 

 

 

6. Establishment Financial Report EBF Board 2023-2024   

Koen Oude Avenhuis:  I would now like to give the word to Wieke van Heteren, treasurer of the EBF 
Board 2023-2024, to give a presentation about the yearly financial report of 
the EBF Board 2023-2024. This can be found on page 29 of the documents.  

 

Presentation Wieke van Heteren 

 

Koen Oude Avenhuis:  Alright, thank you Wieke for your presentation. Then we’re going to continue 
to the questions. So, is there a need for a first round of questions for Wieke 
van Heteren concerning financial questions. 

Tristan Timte: Hi Wieke, thank you for your presentation. I have a question about the activity 
expenses, mainly the active members activity and the general member 
activities. You have realised substantially lower than  budgeted for. Do you 
think you have given enough value to active members compared to the 
activity costs of the general members, especially taking into account the 
positive result.  

Wieke van Heteren: Thank you for your question Tristan. We have critically looked at this journey 
here as well, so therefore, as I said, we invested it into additional activities for 
the general members activities. While this positive result became more clear 
at the end of the year, at that point we could not invest that much more into 
the general members activities, but we have taken this into account while 
making decisions.  

Max van Bueren:  Hi, thank you for your presentation. Short notice, I was looking at the 
presentation on my phone, and the first three slides and numbers are 
touching different. It’s like, there are gaps of 3000 euro, so I don’t know where 
that comes from? 

Wieke van Heteren: I do not really know what you refer to? It can be that the income board 
statement is not income. Because there are two income statements. 

Max van Bueren:  It’s just because it’s a large difference. 

Wieke van Heteren: Okay, well, thank you. You can send an email with these details and I’ll look 
into it.  

Koen Oude Avenhuis: Alright, is there a need for a second round of questions for Wieke van 
Heteren? Are there any general questions concerning the yearly financial 
report of the EBF Board 2023-2024? Is there a need to put it to a vote? Then 
upon the following drop of the hammer the Yearly Financial Report of the EBF 
Board 2023-2024 will be established. 

 

7. Discharge EBF Board 2023-2024 and appointment EBF Board 2024-2025 
 

Koen Oude Avenhuis: Then we will continue with the discharge of the EBF Board 2023 – 2024 and 
the appointment of the EBF Board 2024 – 2025. We will move on. 

 
Dear members, 
 
Hereby the EBF Board 2023-2024 proposes to discharge:  
 



 

● Niek Schulte   Chairman 
● Pelle Hofsteenge  Vice-Chairman 
● Thijs Hosmar   Secretary & HR Officer 
● Wieke van Heteren  Treasurer 
● Jara Scholten   IT & Marketing Officer 
● Luuk Haaijer   Commercial Officer 
● Hans Singelenberg  Project & Inclusion Officer 
● Tim Bruggink   Career Officer 

 
and to transfer their tasks and obligations to the new board members. After the discharge, the new 
board members will become the EBF Board 2024-2025 as follows:  
 

● Lianne Alberts   Chairman 
● Zohal Faizi   Vice-Chairman 
● Stella Versteegen  Secretary & HR Officer 
● Veerle de Graaf   Treasurer 
● Robin van der Meijden  IT & Marketing Officer 
● Jarno Prins   Commercial Officer 
● Puck Koopman   Project & Inclusion Officer 
● Pien Kokelenberg  Career Officer 

 
Are there general questions concerning the discharge and appointment of the EBF Board? Is there a 
need to put it to a vote?  
 
Then upon the following drop of the hammer the EBF Board 2023-2024 is discharged and the EBF 
Board 2024-2025 will be appointed. 

 

8. Discharge Audit Committee 2023-2024 and appointment Audit Committee 2024-2025 
 
We will move on with agenda points 8 and 9, and after that we will have a 10-minute break. There will 
be time to congratulate the EBF Board 2023-2024 and the EBF Board 2024-2025 after the 
presentations of the policy plans and the financial policy. Yes, we’re going to continue the discharge of 
the Audit Committee 2023-2024 and the appointment of the Audit Committee 2024-2025. We move 
on to the discharge of the Audit Committee and the appointment of the Audit Committee, which can 
be found on page 68. I will read it out loud. 
 
Dear members, 
 
Hereby the EBF Board 2024-2025 proposes to discharge:  
 

● Wendy Schoonderbeek  
● David van den Bos 
● Kelsey Kaiser 

 
from their tasks and obligations regarding the Audit Committee 2023-2024. The EBF Board 
2024-2025 proposes to allow: 
 

● Wieke van Heteren 
● Wendy Schoonderbeek  
● David van den Bos 

 



 

to take place in the Audit Committee 2024-2025. 
 
Are there general questions concerning the discharge and appointment of the Audit Committee?  
 
Is there a need to put it to a vote? 
 
Upon the following drop of the hammer, the Audit Committee 2023-2024 is discharged and the Audit 
Committee 2024-2025 will be appointed. 

 

9. Discharge Committee that leads the General Members’ Meeting 2023-2024 and appointment 
Committee that leads the General Members’ Meeting 2024-2025 
 
We move on to the discharge of the Committee that leads the General Members’ Meeting 2023-2024 
and appointment of the Committee that leads the General Members’ Meeting 2024-2025, which can 
be found on page 68. I will read it out loud: 
 
Dear members, 
 
Hereby the EBF Board 2024-2025 proposes to discharge: 
 

● Lars Wartena 
● Koen Oude Avenhuis 
● Mathijn Kanne 

 
from their tasks and obligations regarding the Committee that leads the General Members’ Meeting 
2023-2024. The EBF Board 2024-2025 proposes to allow: 

 
● Koen Oude Avenhuis 
● Niek Schulte 
● Pelle Hofsteenge 

 
to take place in the Committee that leads the General Members’ Meeting 2024-2025. 
 
Are there general questions concerning the discharge and appointment of the Committee that leads 
the General Members’ Meeting?  
 
Is there a need to put it to a vote? 
 
Then upon the following drop of the hammer the committee that leads the General Members’ Meeting 
of 2023-2024 is discharged and the committee that leads the General Members’ Meeting 2024-2025 
will be appointed. 

10. Establishment Policy EBF Board 2024-2025 

Koen Oude Avenhuis: I would now like to give the word to Lianne Alberts, Chairman of the EBF 
Board 2024-2025, to give a presentation about the policy plans of the EBF 
Board 2024-2025, which can be found on page 70. 

 

Presentation Lianne Alberts 

 

Koen Oude Avenhuis: Alright Lianne, thank you very much for your presentation. We are going to 



 

continue with the questions. I’m going to do it per person. If there are no 
questions for the board member in the first round. The second round is 
automatically skipped. We are going to start off with Lianne Alberts. Is there a 
need for a first round of questions? Please keep your hand raised.  

Heleen Hulsebosch: Thank you very much for your clear presentation. I see you want to expand 
the Women in Business event as there are not as many women attending the 
other formal events. I was wondering if you thought about ways to make your 
other current events more attractive to increase more female participants to 
increase the female participation rate.  

Lianne Alberts: Thank you for your question. Yes, we did. We saw very valuable opportunities 
in expanding the Women in Business event. With this event, we could attract 
other females and stimulate them to visit our other events as well. Moreover, 
for all our other events, we can use the data that the former EBF Board 
collected and analyse the ways we can attract those into those events as 
well. So that’s something we are looking into, yes.  

Carine Monchen: Thank you for your clear presentation. You aim to increase the involvement of 
master students by organizing two events per master community. What is 
your contingency plan if these events fail to attract enough participants since 
16 new events is quite a lot? 

Lianne Alberts: Thank you for your question. It might sound a lot, yes, 16 events, however, it 
is two events per master community per year. So that means the events for 
specific master students would be 2 in a year. So it’s not 16 events for every 
student, but two events per master student.  

Sam Koster:  Thank you for your presentation. I have a question about your magazine. You 
already write journals on your website with quite a few topics. I was 
wondering what is the difference between your journal and your magazine.  

Lianne Alberts: Thank you for your question. As I told you in the presentation, we will 
discontinue the EBF Journals on the website. And the difference we will have 
with the EBF magazine is that it will be published in a bundle instead of a lot 
of different articles which are published simultaneously throughout the year. 
So it will really be a bundle of different articles in one magazine, which we will 
publish around eight times a year.  

Jan-Willem Bouma: Yes, thank you for your presentation. You said you were going to organize two 
thesis workshops, which I think is a very good idea. As far as I understand, 
this is only for students writing your bachelor thesis. Are you also planning to 
open these workshops for master’s students? 

Lianne Alberts: Thank you for your question. This is something we are still looking into about 
the possibilities of organizing these thesis workshops.  

Anouk Scholten: Thank you for your clear presentation. Firstly, I have a question about your 
bookstore that you mentioned. You said that you are looking into the 
possibility to use it for example for promotion days. And I was actually 
wondering if the sub-associations will also have the possibility to use this spot 
for their promotion.  

Lianne Alberts: Thank you for your question. As the EBF shop is currently used for EBF and 
is also a property of the EBF, it will be used as an EBF part of the Duisenberg 
Plaza. 

Anouk Scholten: Thank you, my second question is about the master activities. Since not all 
master communities were filled this year, who will be responsible for the 
events next year if they will also not be filled? 

Lianne Alberts: Thank you for your question. If a master community will not be filled in the 
upcoming year, the organization of the event will be left to the responsible 
person from the EBF Board, which will be Pien or me.  

Koen Oude Avenhuis: Is there a need for a second round of questions for Lianne Alberts? 



 

Carine Monchen: Thank you again for your presentation. You mentioned in this policy the 
expanding of the Christmas Ball and the TedxUniversity of Groningen. But 
why did you also implement the expanding of these activities in your policy 
when it was already part of the policy last year and partially completed 
already? 

Lianne Alberts: Thank you for your question. For the Christmas Ball, this will be organized in 
our year specifically, so therefore it is part of our policy as well, as it will be a 
change in the committee and the event portfolio we have. And for 
TedxUniversityofGroningen event, in their policy, it was really about 
expanding the event and obtaining the license, whereas our policy is more 
focused on working together with the University of Groningen and making use 
of their network. 

Koen Oude Avenhuis: Is there a need for a first round of questions for Zohal Faizi?  

Kamiel Eising: Yes, I have a question regarding the TedxUniversityofGroningen event. Last 
year the committee was only limited to only 100 participants due to the 
limitations of the current license. This year, there is an exclusive opportunity 
to expand the license with an event taking place in Europe, Vienna. Thus 
giving the opportunity to expand this event. Will the EBF Board take 
advantage of this opportunity to expand the event? 

Zohal Faizi:  Thank you for your question Kamiel. We are currently looking into getting a 
license at this location, which is within Europe, but we do not have any 
conclusions at this because we’re still waiting for a response.  

Koen Oude Avenhuis:  Is there a need for a second round of questions? Is there a need for a first 
round of questions for Stella Versteegen? Then the second round is 
automatically skipped. Is there a need for a first round of questions for Veerle 
de Graaf concerning non-financial questions? Then the second round is 
automatically skipped. Is there a need for a first round of questions for Robin 
van der Meijden?  Then the second round is automatically skipped. Is there a 
need for a first round of questions for Jarno Prins? Then the second round is 
automatically skipped. Is there a need for a first round of questions for Puck 
Koopman?  Then the second round is automatically skipped. Is there a need 
for a first round of questions for Pien Kokelenberg? Then the second round is 
automatically skipped. Are there general questions concerning the Yearly 
Policy of the EBF Board 2024-2025? Is there a need to put it to a vote? Then 
upon the following drop of the hammer, the Yearly Report of the EBF Board 
2024-2025 is established. 

 

11. Establishment Financial Policy EBF Board 2024-2025 

Koen Oude Avenhuis: Then I would like to give the word to Veerle de Graaf, Treasurer of the EBF 
Board 2024-2025 to give a presentation about the financial policy of the EBF 
for 2024-2025. This can be found on page 77 of the documents. 

 

Presentation Veerle de Graaf 



 

 

Koen Oude Avenhuis: Perfect. So, is there a need for a first round of questions for Veerle de Graaf 
about the financial policy? 

Max van Bueren: First of all, thank you for your presentation. I have a few questions. Let’s start 
with the first one. You put the acquisition target this year to 100,000, which is 
higher than last year's budget. Okay, I understand that for this year, we have 
100,000 euros. But all other boards at the interim are worried that acquisition 
targets are going down. So, how can you explain the significance of this 
acquisition? 

Veerle de Graaf: Thank you for your question. We did this by looking at how it went last year. 
But also, we are expanding the Women in Business event and the Business 
Dinner. And therefore, we think and we are confident that the acquisition 
revenue is enough.  

Max van Bueren: Okay, thank you. Then, again, the provision of the lustrum of is 10,000 euros. 
And well, with a 20% account pay rate extra last lustrum, why are you still 
spending only 10,000 on the lustrum?  

Veerle de Graaf: Thank you for your question. Yeah, we also acknowledge this change. 
However, we wanted to look into doing this more cost efficient this way. And 
we still think that 10000 is enough.  

Max van Bueren: Okay, and last but not least my favorite question, this year you are in a deficit 
of 13,000 euros. And there is a former board day of 5950 on the budget.  

Veerle de Graaf: Thank you for your question. We also think it is important to invest in alumni 
,former our boards, because we also think that they can bring a lot to the EBF 
as well. They can bring connections and more. But we also think that they can 
be thanked for the year they put into our association. 

Wouter Voskuilen: Thank you for your presentation. I have a question about why you are 
planning on purchasing new banners while you still have multiple EBF 
banners. That’s just not really sustainable of course.  

Veerle de Graaf: Thank you for your question. One of our banners is lost and the other one is 
broken. We are up to date, so we need the new banners. And we are only 
acquiring the banners we need. 

Milo van den Dool: Thank you for your presentation. I have a question about other reputation 
expenses. I was wondering, how do you think this year’s budget of 50 euros 
will be enough?  

Veerle de Graaf: Thank you for your question. We also looked into that, but we don’t expect 
other reputation costs to be that high as last year.  

Thijs Tielemans:  I had two questions, but both of them are answered. 

Koen Oude Avenhuis: Is there a need for a second round of questions for Veerle de Graaf about the 



 

Financial Policy?  

Koen Oude Avenhuis: Are there general questions concerning the Financial Policy EBF Board 
2024-2025? Is there a need to put it to a vote? Upon the following drop of the 
hammer the Financial Policy of the EBF Board 2024-2025 is established. 
Now, we will have a 10-minute break. After the break, we will have a round of 
questions, where you can congratulate the EBF Board. There will be several 
speeches, and likely some will be in Dutch. From now on, the tap is open. 
During the speeches, you are free to have a beer. However, please be silent 
during the speeches.   

12. Any other business 

Koen Oude Avenhuis: Before we continue with the speeches we will now have the board video that 
was created by Jara. So, please watch and enjoy! 

 

13. Round of questions 

Koen Oude Avenhuis: Take your seats again, then we’re going to continue with the round of 
questions. So this is the time for your general questions, and if you don’t have 
any general questions, this is also the time for the speeches to congratulate 
the EBF Board. One thing before we continue, please keep the noise a bit 
down while we’re doing the speeches, and if your name is called, then please 
come forward with a mic, it will be way easier for you then to do your speech, 
so that everybody can hear, otherwise you will have to be shouting during the 
whole speech. So please raise your hand if you have anything to say or a 
speech.  

Heleen Hulsebosch: Ha Niek! Ook voor jou loopt het jaar ten einde! Ik hoop dat je terugkijkt op een 
enorm leerzaam, maar vooral leuk jaar. Als zelfbenoemde voorzitter van de 
voorzitters, was jouw ego soms wat te groot voor de ruimte. Gold dit ook voor 
je hok? Was je daarom nooit op je hok te vinden? Maar: jij weet als geen 
ander: voorzitter ben je dag en nacht. Zo wilde je het om 2 uur ‘s nachts bij 
een borrel in ‘t Vaatje alleen maar hebben over dat de PV nog verplaatst 
moest worden. Ik waardeer je toewijding Niek. Over die PV’s gesproken, 
onderweg naar de PV of op de terugweg ervan heb jij het geperfectioneerd 
om ten alle tijden 2 meter voor iedereen te lopen. Of dit een overblijfsel is van 
jouw angst voor corona, kan ik niet helemaal inschatten, maar het zorgt er in 
ieder geval voor dat de oh zo gevreesde small talk tot een minimum wordt 
beperkt. Niek, alle grappen terzijde. Hopelijk heb je genoten dit jaar! Veel 
plezier met alles wat hierna komt en schuif nog een keer gezellig aan bij een 
voorzittersuitje komend jaar! Liefs, Heleen. Lieve Pelle, Helaas kan je na 
vanavond niet meer doen wat jij volgens mij het allerleukste vindt: je volledig 
inzetten voor de EBF en haar leden. Altijd loop jij met een grote lach over het 
interim en maak jij met iedereen, maar dan ook echt iedereen een praatje. Je 



 

fantastische inzet voor EBF sloot je dan ook af met een welverdiende 
“studiereis” naar Zuid-Afrika. Ook bij de Green Office is je inzet niet ongezien 
gebleven, jullie hebben een mooie 2de plek behaald. Komen jij en de nieuwe 
sustainability officer nog wel even stunten om jullie label terug te krijgen? 
Misschien beter om dan niet eerst bootje te gaan varen, gezien jij standaard 
in slaap valt na dit te doen, zo ook na het vice-uitje. Wel erg mooi dat de EBF 
toch nog een vice-uitje heeft geregeld dit jaar! Ook de vice’s van de 
onderbesturen waren hier aanwezig, erg inclusief. Maar, als je ze in het 
literklassement wil had je misschien toch echt zelf wat meer liters moeten 
trekken. Pelle, je hebt het fantastisch gedaan en ik denk dat jouw bestuur 
geen betere vice had kunnen wensen. Je bent altijd nog welkom in de VK om 
even bij te kletsen, en wellicht nog een extra econometrist aan je kiss-list toe 
te voegen. Liefs, Bart (en een kusje van Robbin). Lieve Thijs, Wat een jaar 
heb jij achter de rug. Als tweede mannelijke seccie van EBF óóit heb jij je 
taak goed weten te vervullen. Maar met al die vrouwelijke voorgangers zullen 
ze ook wel hebben gekeken naar je vrouwelijke trekjes? Zo was je erg goed 
bezig met je lijn, en wist je afgelopen jaar niet alleen de bestuurskilo’s van je 
af te houden, maar zelfs een paar extra te verliezen. Chapeau hoor. Maar, we 
moeten natuurlijk wel even eerlijk zijn. Dit werd misschien met de matige 
hoeveelheid alcohol die jij hebt geconsumeerd op de borrels dit jaar ook wel 
iets makkelijker. Maar toch heb jij met 9 liters in het klassement je jaartje mooi 
afgerond. Jouw liefde voor EBF werd afgelopen jaar natuurlijk vooral geuit 
door een relatie aan te gaan met je commissiegenoot, en overigens oud 
VESTING lid. Veel weekendjes weg en boottochtjes lieten zien dat jij goed 
onder de duim bent gehouden dit jaar, en niet vies bent van eventjes goed 
genieten. Volgens mij bevalt de lifestyle in het mooie Bilthoven je wel. Af en 
toe een balletje slaan tijdens het golfen of het hockeyveld passen daar dan 
ook perfect tussen. Helaas hebben we het seccie-uitje nog even moeten 
uitstellen, maar ik hoop je daar natuurlijk wel weer terug te zien! Geniet van je 
vakantie, en succes met al je toekomstplannen! Liefs, Eva. Lieve Wieke, Ik 
weet nog toen wij elkaar eigenlijk pas echt voor het eerst spraken, een week 
voor mijn inhamering in het fust op een TeMa mid-year party. We raakten in 
gesprek en ineens floepte je eruit, “Wouter, ik vind jou nu al zooo’n veel 
leukere penny en ik denk dat je het heel erg veel beter gaat doen dan Roos”. 
Ik schrok toch een beetje van deze uitspraak, zoals je wel begrijpt, maar vond 
je eerlijkheid wel echt heel erg mooi. Laat het Roos alleen maar niet horen! 
Daarna hebben we natuurlijk een koffietje gedaan zoals je dat met al je 
functie genoten deed, en leerde ik je nog beter kennen. Hier had je het 
constant over dat je jezelf niet zo heel erg sociaal vindt en dat het je altijd 
heel veel energie kost om met iedereen te praten. Toch zaten we daar 
zomaar twee uur lang te babbelen alsof het je geen moeite kostte, waarbij je 
per ongeluk een uur te laat kwam voor je volgende meeting ;). Dit is denk ik 



 

tekenend voor hoe jij je het afgelopen jaar hebt ontwikkeld. Zowel op sociaal 
gebied met het interim en de penny’s natuurlijk, maar ook op professioneel 
gebied heb je enorm veel aangepakt. Zo was er helemaal geen accountant bij 
nodig om je boekjaar af te ronden, omdat je je veel te graag hier zelf in wilde 
verdiepen. Waar de meesten er zo min mogelijk moeite meer voor doen aan 
het einde van hun bestuursjaar, ging jij nog vrolijk verder. Deze instelling is 
een voorbeeld voor velen en ik wens je heeeel veel succes met alles wat nog 
komen gaat. Hopelijk zien we je op het volgende penny uitje! Liefs, Wutru. 
Lieve Jara, inmiddels toch wel een beetje bekend als onze PR-mama van het 
interim. Altijd bij voor een praatje, koffietje, of zoals tijdens het PR uitje, een 
wijntje. Toch heb jij je jaar maar met 2 flessen rosé afgerond? Dat valt ons 
dan echt wel een beetje tegen. Maarrr ondanks dat was je wel bij elke 
activiteit te vinden. En of er dan bij zo’n activiteit een partytrick in jou naar 
boven kwam. Namelijk... ontmaagden op conti’s! En dan hebben we het 
(helaas voor de mannen) natuurlijk over dassen. Zijn het er inmiddels al 50 op 
je nachtkastje? Je hebt je uren ook goed volgemaakt op campus. Met die 
grote koptelefoon op zag je er niet altijd even toegankelijk uit, maar zodra je 
iemand opmerkte was je altijd bij om een praatje te maken. Je beweert altijd 
dat je de eerste paar maanden van je bestuursjaar niks heb gezegd maar wij 
kunnen er ons echt niks bij voorstellen. Het interim voelde zelfs zo vertrouwd 
dat je op een gegeven moment het filmhok maar opzocht. Kon dit écht niet 
wachten tot je thuis was? Jouw kandi tijd was niet altijd even makkelijk. Met 
Wieke nog in het buitenland moest jij het doen met 6 mannen om je heen. 
Gelukkig sloot Wieke al snel aan en wisten jullie met z’n tweeën de mannen 
goed in toom te houden. Lieve Jara, je bent een onwijs lieve, 
geïnteresseerde, hardwerkende, sociale meid en wij hebben genoten van de 
maandjes die we met jou hebben gespendeerd op het interim. We willen je 
ontzettend veel succes wensen met al je toekomstige AI-plannen. Of dit jou 
nou naar Barcelona of de ambassade brengt, wij weten 100% zeker dat het 
helemaal goed gaat komen met jou en we hopen je natuurlijk terug te zien bij 
onze toekomstige PR uitjes! Liefs, Freeke en Eva Lieve Luuk, Het eind is dan 
echt aangebroken. Je mag de mooiste functie overdragen aan je opvolger. 
Volgens mij heb je een erg mooi jaar gehad en heb je de functie ook goed 
uitgevoerd. Naar eigen zeggen ben je pas een echte extern als je acquisitie 
boven de 100k zit, dit heb jij volgens mij wel gehaald, chapeau! Verder was je 
ook vaak in de vk te vinden, althans als ik de turff moet geloven. Komt dit 
doordat jij zoveel snackt of omdat al jullie kandis op jou strepen. 
desalniettemin was het wel altijd even gezellig als je er was. Zo vertelde je 
wel eens dat jullie iets soortgelijks hebben als dat VESTING heeft, namelijk 
een landelijk faculteit orgaan. Waarop Eva toen droog antwoordde: "cool 
man”. Hierna liep je zonder iets te zeggen droevig weg. Alle gekkigheid op 
een stokje, ik hoop dat je een leuk jaar hebt gehad. Veel succes met het gene 



 

wat je hierna gaat doen en kom vooral de volgende keren nog gezellig mee 
naar het externen uitjes! Lieve Hansie, onze regel tijger. Wat een jaartje als 
intern. Ik heb ooit geleerd dat je dag en nacht intern bent, en daarvan heb jij 
zeker niet het tegendeel bewezen dit jaar. Er was geen borrel waar ons 
Hansie niet te bekennen was. Al was dat wel vaak flirtend, tongend of rokend. 
Voor ieder wat wils. Of je huisgenoten je dan ook in je eigen bed vonden na 
zo’n gezellige borrel is een ander verhaal. Ze zeggen weleens dat regelbaas 
en pilsbaas vaak samengaan, en dat heb jij zeker laten weten. Altijd bij voor 
een internenbakkie en een mooi plekkie weten te bemachtigen op het 
regelweb! Dat klinkt als een succesvol jaar. Dat jij dus van je bestuursjaar 
hebt genoten kunnen we wel zeggen denk ik. Wat daar natuurlijk ook aan 
heeft bijgedragen zijn de geweldige internenuitjes! Oftewel, de leukste uitjes 
van het jaar. Jij was dan ook de eerste die moest stunten om in de groepsapp 
te komen. Een uur lang zat je op een driewielertje rondjes te rijden tijdens de 
interimmegamix, en wat een mooie traditie is hieraan overgebleven. Lieve 
Hans, ik vond het heel leuk om met jou op het interim te zitten afgelopen 
maanden. Ik vind het heel knap hoe jij je bestuursjaar zo goed hebt weten te 
combineren met het sociale aspect en ik weet zeker dat jij alles eruit hebt 
gehaald wat erin zat. Geniet van je welverdiende bestuursvakantie en ik zie je 
heel snel weer bij het volgende internenuitje en alle internenuitjes daarna!!! 
Liefs, Freeke. Timmm kerel, de grootste, grappigste man van het interim. Met 
jouw fantastische krullen ben jij niet weg te denken van het interim. Dit gaan 
wij aankomend jaar - same n met jouw ongelofelijk droge humor - dan ook 
enorm missen. Hoewel wij jou als VESTING niet lang hebben mogen 
meemaken, was jij altijd even te vinden in de VK om gezellig een praatje te 
maken en weer een of andere slechte grap te maken. Toch blijken deze kut 
grappen wel te werken, nogmaals gefeliciteerd met de 100k acquisitie! De 
vraag is of dit kwam door Luuk z’n slappe praatjes om de recruiters in te 
palmen of door jouw looks sinds jij zo vaak in de gym te vinden bent. Wij 
weten het wel, en Robin ook. Het is wel duidelijk dat jij niet alleen binnen EBF, 
maar ook binnen je huis de mooiste Tim bent. We hebben genoten van de 
paar maanden dat we met jou op het interim hebben gezeten en wensen je 
het allerbeste in de toekomst. Met die mooie krullen van jou gaat dat zeker 
goedkomen! Liefs, bedrijfscontacten 1 en 2 van VESTING. Lief bestuur, 
bedankt voor de tijd die we samen hebben gehad. En daarnaast willen we het 
nieuwe bestuur natuurlijk ook nog feliciteren, en we hebben super veel zin om 
het komende halfjaar met jullie te zitten, leuke dingen te doen, mooie tijd van 
te maken. Dan gaan we er helaas nu vandoor, hebben allemaal tentamens, 
maar heel veel plezier nog vanavond.  

 

Jan-Willem Bouma: Lief bestuur, laat ik beginnen met jullie te bedanken voor de paar maanden 



 

die we met jullie hebben doorgebracht. Professioneel hoeven we het niet 
altijd eens te zijn, maar ik spreek namens mijn hele bestuur als ik zeg dat we 
van jullie allemaal persoonlijk houden. Beste Niek, ondanks dat ik maar een 
paar maandjes op het interim met je heb gezeten, wil ik toch wat over deze 
periode kwijt. Want Niek laten we beginnen met je aanwezigheid op alle 
socials en consti’s. Als je aanwezigheid op deze informele evenementen net 
zo goed zou zijn geweest als het besturen van de EBF, dan hadden we nu 
geen faculteitsvereniging meer gehad. Of nouja, wij als FSG hadden jullie 
natuurlijk ook nog altijd kunnen opkopen. Want ondanks dat je altijd zeikte 
over ons vele geld op de bankrekening tijdens PVs, genoot je er zelf ook met 
groot genoegen van. Van lage aanwezigheid op socials van FSG was 
namelijk geen sprake: op bijna elke borrel van FSG was je present om lekker 
te profiteren van ons gratis bier! Maar goed, Ik geef je geen ongelijk (en ja 
Pelle om even terug te komen op je vraag op onze OALV; dit is zeker ethisch 
verantwoordt). Maar Niek, wat was nou de precieze reden van je afwezigheid 
bij alle andere socials? Kwam dit misschien omdat je onder de plak zit bij 
jouw zuid Afrikaanse queen, oftewel “The First Lady of EBF”? Een ding weten 
we zeker, ze heeft maar geluk met zo’n president als jij aan haar zijde. Heb je 
haar inmiddels ook al dat schilderij van jezelf als koning cadeau gegeven, 
zodat ze die mooi boven haar bed kan hangen? Nee Niek, zonder gekheid, je 
hebt het super gedaan als voorzitter. Ondanks dat het geen makkelijk jaar 
voor jullie geweest moet zijn, hebben jullie onder jouw leiding nog steeds een 
prachtig jaar neergezet en mogen jullie trots zijn op wat jullie allemaal bereikt 
hebben. Ik heb me enorm verbaast en verwonderd over het feit hoe jij tijdens 
PVs en kwartaaloverleggen alles wat krom is, recht kon lullen. Ondanks dat 
dit voor ons soms erg vervelend was, heb ik hier erg veel respect voor. Met 
deze kwaliteiten weet ik zeker dat je het later erg ver gaat schoppen als 
ambtenaar bij de provincie Groningen! Beste Niek het gaat je goed en succes 
verder in de toekomst. Groetjes Frank. Beste Pelle, pak hem beet een half 
jaar geleden leerden we elkaar kennen. Omdat ik helemaal nieuw was op het 
interim en zoveel nieuwe mensen leerde kennen moet ik zeggen dat ik eerste 
paar keren geen idee had wie je was als ik je tegenkwam. Ik herinnerde je 
eigenlijk alleen als de gast die altijd heel vrolijk en ‘hee lekkerding’ zei als we 
elkaar tegen kwamen op een social of op de gang op Zernike. Eventjes 
voelde ik me speciaal en dacht ik dat je mij echt een lekkerding vond, maar 
later hoorde ik dat je dit tegen bijna iedereen zegt. Toch jammer. Jammer 
Pelle, ik vind jou namelijk ook best een lekker ding. Gelukkig kwam aan het 
feit dat ik je eigenlijk niet kende snel een einde toen je me benaderde om een 
koffietje te doen. Ik vond het erg leuk dat je hier initiatief voor nam en het 
heeft zeker geholpen om elkaar beter te leren kennen. Het viel me al snel op 
dat je enorm van praten en kletsen houdt, of om het gepaster te zeggen, je 
houdt gewoon enorm van lullen. Zo ben jij als 1 van de interim leden bij ons 



 

het vaakst op het hok langskomen om even gezellig een praatje te maken. Af 
en toe kwam je ook met mooie verhalen om de hoek. Zo kwam je een tijdje 
terug nog half bezopen met een verhaal binnen dat je ergens sochtends in 
een gang was wakker geworden zonder schoenen en telefoon, en vervolgens 
door heel Groningen in de zeikende regen meer dan een half uur terug naar 
huis moest lopen. Was je dan zo slecht in bed dat een gast je meteen z’n 
kamer had uitgegooid? Of was er wat anders aan de hand? Toen ik je dit 
vroeg zei je, en ik citeer: nee ik heb even aan m’n kontje  gevoeld en ik heb 
geen seks had gehad. Uiteindelijk bleek je gelukkig gelijk te hebben en 
kwamen je spullen ook nog eens terecht. Het is jammer dat we nu dit soort 
verhalen, inclusief jouw gezelligheid moeten gaan missen op het interim. 
Pelle, ik heb je in een paar maanden leren kennen als een ontzettend 
spontane en positieve gast die oprecht geïnteresseerd is in wat iemand te 
vertellen heeft. Daarnaast heb je je functie volgensmij ontzettend goed 
ingevuld en heb je samen met de rest van je bestuur een ontzettend mooi 
jaar neergezet. Wees hier trots op, blijf jezelf, en vooral heel veel succes voor 
de toekomst! Heee Thijs, ten eerste wil ik je complimenteren voor het feit dat 
je hoe dan ook nooit meer een social zal inplannen op een woensdag en je dit 
tijdens de seccie meeting goed duidelijk maakte met de reden dat een bijna 
lege huize maas tijdens een social toch niet helemaal de bedoeling was. Ik 
heb niet heel lang met jou op het interim gezeten. En eerlijk gezegd wist ik 
eigenlijk pas echt wie je was toen jouw lieve vriendin bij onze prachtige 
vereniging actief lid wilde worden. Iets wat ons al wel snel duidelijk werd was 
dat jij behoorlijk vast geplakt zit aan Marissa. Wij hadden jou nooit eerder in 
ons hok gezien tot het moment dat Marissa hoorde dat ze het was geworden 
voor het FSG congres. Jij was heel blij voor haar en kwam dat ook even laten 
merken in ons hok. Nee Thijs, zonder te veel benoemen dat je toch behoorlijk 
vastgeplakt zit, mag je erg trots zijn op afgelopen jaar. Thijs, het gaat je goed, 
succes met het vervolg van je studie en tot op het FSG congres 2025. Heee 
Wieke, wat fijn dat wij de afgelopen maanden als enige vrouwelijke pennies 
ons staande hebben gehouden tussen al die mannen. Sowieso mijn 
complimenten voor jou hoe jij het bestuursjaar nog zo goed bent 
doorgekomen met 6 mannen om je heen. Van de andere mannen op het 
interim hoefde jij gelukkig niks te weten, want je hebt al een aantal jaren 
lekker burgerlijk een vriend. Hoe deze jongen eruit ziet is een groot raadsel, 
mocht hij ondertussen al wel een keer langskomen op jullie hok? Naast dat jij 
als pennie volgens mij de zaken altijd erg goed geregeld hebt, hebben wij 
laatst nog een van jouw grote talenten ontdekt. Met dank aan je eigen bestuur 
zijn wij helemaal fan geworden van jouw vlogs. Een dagje mee met het EBF 
bestuur, wie wil dat nou niet! Ik wil jou nog wel erg bedanken voor de 
samenwerking de afgelopen maanden, en hoop dat je erg gaat genieten van 
alle vrije tijd. Wij zitten in ieder geval elke dag youtube te refreshen  in de 



 

hoop dat er dan ook eindelijk een nieuwe vlog komt. Lieve Jara, wat 
ontzettend knap hoe jij het een jaar lang hebt volgehouden met die mannen in 
jouw bestuur, of jongentjes zoals je ze zelf liever noemt. Toen ik net bestuur 
was, gingen we een koffietje doen om elkaar wat beter te leren kennen. Dat 
koffietje ging alles behalve over een bestuursjaar en PR. Ik leerde twee 
dingen. Ten eerste; jij was vorig jaar deze tijd naar eigen zeggen heel erg 
verlegen. Nou Jaar, in onze enige PR meeting zag ik daar maar weinig van 
terug. Elk ideetje van de andere PR’s werden vakkundig doorgeschoven naar 
óf je kandi óf je voorzitter. Het tweede; Ondanks dat jij niks met het interim 
wilde, was jij absoluut wel helemaal verliefd op ‘die ene jongen van RD’. Daar 
konden zelfs de vele pogingen van onze lieve extern niet tegen op. Mijn beeld 
van jouw na die speech tijdens jullie Halv was snel vervormd en ik kan alleen 
maar zeggen hoe knap ik het vind hoe je alles zo ontzettend goed hebt 
gedaan. Heel veel succes met wat je hierna gaat doen, al is dat in Barcelona, 
in de luxe goederen of bij de ambassade.Hoi Luuk, allereerst gefeliciteerd 
met het behalen van je target! Dat is iets wat je elke extern in zijn 
bestuursjaar gunt. Gefeliciteerd! Helaas hebben we niet ons hele bestuursjaar 
samen doorgebracht, wat jammer is, want het was altijd erg leuk om elkaar uit 
te dagen. Achteraf zijn dat misschien niet de makkelijkste gesprekken, maar 
ik denk wel de meest leerzame. Daardoor hebben we veel respect voor 
elkaar gekregen. Op zakelijk vlak hebben we veel geleerd, maar privé kunnen 
we nog veel harder lachen. En nu gaan we even om jou lachen, en dan wil ik 
graag beginnen met je onbeantwoorde liefde voor Merel te benoemen. Je 
was smoorverliefd en vroeg haar mee uit, om vervolgens te zien dat 
Henk-Jan er met de buit vandoor ging. Eerst dacht ik dat je afgewezen zou 
worden vanwege je leeftijd, maar dat bleek niet het probleem te zijn. 
Misschien kwam het wel indirect door je leeftijd, maar dan door je grijze 
haren. Na het behalen van je target heb je de laatste maanden een nieuw 
target gevonden: onze Femke. Helaas is dat target nog niet gehaald, ondanks 
al je moeite. Maar als echte extern blijf je ervoor gaan, en ik hoop dat je ook 
dat target uiteindelijk nog mag halen. Lieve Hansie, Jouw jaar zit er dan nu 
echt op, en wat een jaar was dat.. Van tractor rijden op de mega interim mix 
tot… tot wat eigenlijk? Ik vraag me af wat jij dit jaar allemaal daadwerkelijk 
hebt uitgevoerd. Maar altijd als ik langsliep om eventjes te internen, had jij het 
druk. Jij nam de act dat een intern het altijd druk heeft, wel iets té serieus. 
Druk met het inclusion beleid wat je van je voorganger hebt meegekregen of 
druk met je eigen mond-op-mond beleid? Zoveel enthousiaste actieve leden 
heeft de ebf nog nooit gekend. Hoe dat kan? Regelen met een intern = intern 
regelen toch Hans? Nu je eindelijk klaar bent met het gamen op het ebf hok, 
heb je weer alle tijd om je te focussen op je andere hobby’s. Misschien toch 
dat dj’en weer oppakken? Daarmee kan je na een jaar ‘zeggen dat je het kan’ 
nu dan ook écht laten zien dat je het kan. Ik hoorde namelijk dat je eventjes 



 

had gedraaid op jullie eigen white party, vandaar dat het daar zo leeg stond. 
Hans, je hebt het top gedaan dit jaar, mooie commissies gevormd, 
enthousiaste actieve leden geworven, waarvan er zelfs een aantal zo 
enthousiast waren dat ze zijn overgestapt naar FSG. Succes met het vervolg 
van je studie en alle nieuwe uitdagingen! Hoi Tim, Gefeliciteerd met alles wat 
je dit jaar hebt bereikt! Jammer genoeg hebben we niet het hele jaar samen 
doorgebracht, wat ik erg leuk had gevonden, want we konden vaak erg goed 
samen lachen. Laten we je nu toch even een beetje voor schut zetten. 
Allereerst hoorde ik dat je voor je bestuursjaar al met Wieke had geslapen, en 
je kwam er pas achter dat jullie samen in het bestuur zaten toen jullie als 
bestuur aan elkaar bekend werden gemaakt. Je schrok je rot toen je haar 
zag, en nog meer toen je ook Veerle in het kandidaatsbestuur zag, met wie je 
ook een avontuurtje had gehad. Blijkbaar wel iets voor de Penny-positie? 
Moet onze Vera dan uitkijken? Nee grapje, want jij hebt je meissie gevonden 
en bent weer helemaal gelukkig. Dat is uiteindelijk het allerbelangrijkste. 
Ondanks alle ups en downs heb je het fantastisch gedaan, en ik ben blij dat 
we zoveel hebben kunnen lachen samen. Ik wil ook het nieuwe bestuur 
ontzettend veel succes wensen en ik hoop dat we net zo’n mooi half jaar met 
jullie kunnen neerzetten als met jullie voorgangers. 

Robin Zeelenberg:  Beste Niek, Een jaar geleden zaten we precies op deze plek, toen jullie als 
b17 begonnen. Als nieuw hoofd van het interim was het nu aan jou de taak 
om het interim een beetje onder controle te houden, een erg zware en lastige 
taak. De eerste paar maanden op kantoor zagen we elkaar dan ook erg 
weinig. Gelukkig had je na die drukke eerste maanden eindelijk een 
momentje gevonden om het RD hok voor de eerste keer binnen te wandelen. 
En dit werd ook wel tijd, want na een avondje spiegelen met Justin, die Justin 
natuurlijk dubbel en dwars gewonnen had, verwarde jij Maarten met een 
hondje. Maar volgens mij vond je het RD hok wel erg gezellig want na die 
eerste keer kregen wij wekelijks een bezoekje van onze EBF voorzitter. Al 
vond je het grapje met de portofoons onder je bureau volgens mij wat minder 
leuk. Ook is er mateloos genoten van jouw prachtige speech voor de 
studenten-voor-een-dag-gangers, waar jij uit wist te leggen dat het hok 
eigenlijk een grote studentenkamer was. En dan natuurlijk nog de dagen van 
Recruitment Days in Van der Valk zelf! Het grootste en mooiste evenement 
van het jaar (Thijs let je op?). Op deze dagen kon je even het voorzitterschap 
vergeten en je focussen op wat makkelijkere taken. Zo speelde je Sinterklaas 
alsof dat je alterego is in plaats van Generaal Niek. Helaas was onze 
Generaal erg vermoeid want dinsdagavond Sinterklaasavond was jij in geen 
velden of wegen te bekennen. Niek, je hebt het interim op veel momenten 
aardig staande weten te houden. Al is kast 10 door menig RD’er wekelijks 
weer een stukje verder leeggedronken. Geniet straks lekker van je vrijheid en 
stressloze dagen… Lieve pilsvogel, degene die overal graag een praatje komt 



 

maken of een dikke knuffel komt brengen. Ook was jij fervent voorvechter van 
het befaamde Greenlabel, dat overigens niet is opgehaald door jullie dit jaar. 
Dit vonden wij op zijn minst opvallend, want jij hebt in de afgelopen 1,5 jaar 
alle werelddelen bezocht en ben je ook niet vies van een biefstuk of een 
worstje. Waar Hans vaak het bed opzocht voor een nachtelijk avontuurtje, 
vond jij de steegjes van de Poelestraat wat geschikter. Daarnaast waren ook 
de hetero-mannen niet veilig. Zo was onder andere het mannelijke Vesting 
bestuur niet veilig voor jouw charmes. Je moest en zal wel op Recruitment 
Days komen. En daar waren wij maar wat blij mee. Hoe jij daar weer rond 
dwarrelde deed iedereen weer glimlachen, iets wat jou dan wel weer wat 
moeilijker afging. Want Pelle, op welke kamer sliep je ook alweer? 2-0-sessj! 
Ook stal je weer de show toen jij als sinterklaascadeau speciaal voor Jara 
een rolstoel had gefixt uit Van der Valk. Echter, je zag deze zelf ook wel zitten 
en maakte er dan ook optimaal gebruik van. Volgens mij had jij het dan ook 
erg naar je zin tussen Max en Justin. Die drie wijn hakt er dan toch opeens 
hard in he? Bijna met rolstoel en al op de piano achter je gevallen. Heel veel 
plezier in Utrecht binnenkort. We hopen snel een biertje te drinken aan de 
oude gracht! Dan gaan we verder met Thijs, of was het Stijn? We hadden in 
het begin soms wat moeite met je naam onthouden. We zagen je dan ook 
niet vaak op ons hok, de weg naar het RD hok is natuurlijk ook een doolhof. 
Al wist je de fifty van onze buren dan wel weer goed te vinden. Dat wij je 
naam vergaten was gelukkig snel geen issue meer, want je was RD vergeten 
in de evenementenmail, kan gebeuren. Daar ben je dan ook geen secci voor, 
oh wacht. Daarop vroegen wij ons af of seccie dan wel de juiste functie was? 
We hebben op insta gezien dat je namelijk ook goede fotocollages kan 
maken. Wellicht dat de yearbook-commissie wat voor je is volgend jaar? 
Waar jij ook erg van hebt genoten was het intekenen van de eerstejaars voor 
het introductie kamp. Hier heb jij samen met Max moeten zitten, wat zou dat 
gezellig geweest zijn. Toch duurde het zeker een half uur tot je erachter kwam 
wat de koude espresso daadwerkelijk was. Ook het teleurgestelde hoofd toen 
je oud EBF en RD hooghoudt zag wegzetten op het interim zullen we niet 
snel vergeten. Wat dan wel weer een voordeel was aan jouw functie; je mocht 
6 meiden begeleiden in hun reis naar Athene. Dat had je vast niet willen 
missen. Desondanks scheen het wel een vermoeiende reis te zijn geweest, 
want de zondagavond van RD spendeerde je liever niet gratis in Van der Valk. 
Thijs hebben we van je genoten dit afgelopen jaar. Geniet lekker van je 
welverdiende vakantie en rust. We wensen je heel veel succes met je 
vervolgstudie en de zoektocht naar nog meer verborgen hoekjes op Zernike. 
Lieve Wieke, onze eerste indruk van jou was: erg stil en streng. Als pennie 
was jij, zoals je zelf vooral vond,dit jaar verantwoordelijk om het noodlijdende 
EBF naar financiële gezondheid te leiden. Dat hebben we gemerkt. Naast de 
soms wat felle pennievergaderingen, moesten ook de kerstbomen bij het Van 



 

der Valk eraan geloven. Blijkbaar was er ook geen budget meer om de 
kerstboom op jullie hok te versieren. Maar die strenge en professionele 
houding die in sommige meetings naar voren kwam, was absoluut niet terug 
te vinden in alle informele settings. Je bent een schat van een meid en je 
vrolijke glimlach wordt vaak nog groter na een paar biertjes. Met een aantal 
bier op kwamen ook je danskunsten naar boven. Waar wij ook erg van 
genoten hebben. Lieve Wiek, we wensen je veel succes met het schrijven 
van je scriptie. Maar stiekem hopen we dat je jouw influencer leven ook nog 
even doorzet. Wanneer komt er weer een nieuwe vlog online? 
Maar voor nu geniet van je welverdiende stressloze vakantie. Lieve Jara, voor 
RD was jij een heeeel erg geliefde PR. Je kwam regelmatig langs voor wat 
advies waar Max en Maarten jou natuurlijk maar al te graag mee hielpen. Max 
had je al vrij snel voor je voeten liggen. Hij had van jou zijn lange termijn 
project gemaakt, zoals Max zei: “Jara zou ik zo trouwen, daar zou ik echt 
geen seconde over nadenken”. Helaas voor Max kwam er na de 
langverwachte EBFxRD mix nog een RD concurrent bij. En de strijd was na 1 
avondje al gestreden. De functie PR is jou echt op het lijf geschreven en wij 
kennen niemand die zo hard werkt als jij. Ik denk namelijk dat het Promo hok 
geen enkel eerder jaar zo goed gebruikt is. We zijn wel benieuwd wat voor 
leuke kiekjes jij daar allemaal geschoten hebt. Maarten moest namelijk wel 
erg vaak poseren en die foto’s hebben wij nooit voorbij zien komen op de 
EBF insta. Lieve Jara, we wensen je heel veel succes bij je stage, wellicht 
kan je ze nog een pakketje A aansmeren. Maar voor nu geniet lekker van je 
vakantie en mogen de rode wijntjes je lekker smaken. 
En nu zijn we eindelijk aangekomen bij de grote Luuk show. de rol van extern 
pakte jij vanaf het begin meteen erg serieus op. En je luisterde goed naar het 
advies van Ivo. Zo vond Ivo het erg belangrijk dat je zo snel mogelijk hecht 
zou worden met RD. Je volgende zijn advies keurig op en de eerstvolgende 
RvT vond plaats bij Meike in bed. Naast Meike had je ook erg veel interesse 
in Fens en zo bedacht je zelf het programma; de interim bachelor. Jammer 
voor jou bleef dit wel een platonisch seizoen en verdwenen de twee vrouwen 
al snel uit het spel. De regelbokaal heb je dan misschien dik verloren maar 
we mogen je wel van harte feliciteren met het behalen van de ton, iets wat wij 
vorig jaar oktober al hadden gehaald. Maar wij hebben met alle liefde 
bijgedragen aan jouw succes. Zonder grapjes mag je super trots zijn op dit 
goede resultaat, en Wieke zal vast erg blij zijn dat je zo jouw verliezen uit het 
verleden weer een beetje recht hebt gezet. Wat wij wel erg jammer vinden is 
dat wij jou en Tim nooit met die mooie witte hemden hebben zien lopen, die 
wij als cadeautje hadden gegeven op jullie consti. En ook het moppenboekje 
is er nooit bij gepakt bij een RvT. Zijn jullie die soms vergeten mee te nemen 
vanuit de Oceans? Erg zonde wel hoor. Lieve Luuk, geniet lekker van de 
vakantie, de zon en de rust. En we hopen dat je je bachelor net zo snel zal 



 

halen als je ton. Lieve Hans Singleberg, man van het begeleiden van veel 
evenementen en dus veel commissies. Een functie die je erg lag want 
begeleiden kon je goed. Zo begeleide je vele vrouwen uit de commissies zo 
het bed in. Zoals een echte intern betaamt, heb je een sterke band met jouw 
ledenbestand opgebouwd. Je achternaam Singelenberg kan je dan ook beter 
veranderen in Singleberg. Ja, een man van gezelligheid ben je wel! Er waren 
dan ook weinig avonden dat je niet ergens in de stad te vinden was. Veel van 
deze avonden begonnen standaard met de vraag: “nog plannen vanavond?” 
Waarop meer dan eens het antwoord de Bres was. Op de wedervraag of je 
mee zou willen, was het antwoord dan verrassend snel: “ja even wat 
afmaken” wat dan vaak nog geen 2 minuten duurde. Voordat we dan op de 
fiets stapte, nog eerst even snel een peukje voor Duisenberg, dit tot grote 
ergenis van Ivo’s collega’s van Facilitair. PS Ivo, kan dit nog even opgeruimd 
worden? Bij voorbaat dank. Als jij twijfelde omdat je “druk” was, was je 
makkelijk over te halen en stonden we even later alsnog buiten. Hoe druk 
was jij nou echt dit jaar? Als we jou moesten geloven echt heeeeel erg. 
Desalniettemin had je altijd genoeg tijd om rustig even wat te eten, een 
kaartje te leggen of ticket to ride te spelen. Hopelijk ben je inmiddels al wel 
over je verlies heen. Zowel poker als ticket to ride is namelijk niet een van je 
sterkste kanten. Max wil je dan via deze weg nog even extra bedanken voor 
het geld tijdens pokeren. Zo kan ook hij zijn tikkies weer eens betalen. Hans, 
ontzettend bedankt voor de vele leuke avondjes. We hebben erg van je 
genoten en hopen dat in de toekomst nog vaak te kunnen doen. Wij wensen 
je veel succes met het vervolg van je studie. Tim Bruggink, of kunnen we 
beter zeggen “mainpartner van RD?” Hoewel het begon als een aantal 
nachtelijke avontuurtjes met mij, werd dit na een paar maanden aardig de 
standaard. Hoewel het Max zijn functie was, begon ik wat eerder met de 
acquisitie en had ik je al gauw onder de duim. Maar goed, genoeg over mij. 
Wat vind jij van mij? Nouja, wat vind jij van mij. Eigenlijk is de vraag: wat vind 
jij van de EBF penningmeesters, want daar stak jij ook zeer veel energie in. 
Zowel Wieke als Veerle gingen mij dan ook voor. Aan de regelbokaal kwam 
echter al snel een eind toen ik in beeld kwam. Toch een upgrade in ancie 
nodig gehad? Komt de echte career officer toch naar voren. In onze RvT’s 
was van onze relatie eigenlijk maar weinig te merken. Meer dan eens ging het 
dan ook hard tegen hard. Maar wel met hetzelfde uitgangspunt: het beste 
evenement van het jaar neerzetten. Hoewel je niet per se altijd veel zei 
tijdens de RvT, was het mopje altijd een zeer gewaardeerde start. Vaak bleef 
je inbreng hier dan ook wel bij en gooide je de verantwoordelijkheden mooi 
over de schutting en werd Luuk het vuur aan de schenen gelegd. Waar jij wat 
drukker mee was, waren de uitstapjes naar Kapteynborg. De 
tema-studieruimte had dan de voorkeur boven een fatsoenlijk bed. Dit tot 
groot ongenoegen van facilitair, EBF en RD. Er moest namelijk ook gewerkt 



 

worden. Met jouw schaterende lach die over het hele interim schalmde 
betwijfelden we of dan ook of echt zo grappig was, of dat je vooral om je 
eigen grappen heel erg hard moest lachen. Lieve Tim heel erg bedankt voor 
het afgelopen jaar. Altijd vrolijk en altijd in voor een praatje. Wij hopen je nog 
vaak te zien op een borrel of gewoon voor een praatje. Wij kijken er in ieder 
geval alvast naar uit! Wij wensen je heel veel succes met je 3e bachelor 
scriptie en het verdere vervolg van je studie! Lieve EBF’ers, we hebben erg 
van jullie genoten. De welverdiende rust en stressvrije vakantie is jullie erg 
gegund. Ondanks dat we het elkaar misschien niet altijd even makkelijk 
hebben gemaakt, hebben we ook veel plezier gehad samen. We zijn erg trots 
op jullie en kijken erg uit naar de volgende oud EBFX oudRD mix en we 
zullen beloven deze keer niet op het laatste moment af te zeggen. Als 
allerlaatste, B18 we wensen jullie super veel succes en plezier dit jaar. 
Namens ons en nieuw RD hopen we dat de hechte band wordt voort gezet! 

Paula Ooms: Beste EBF Bestuur, wat een paar maanden zijn het geweest. Terwijl wij nog 
midden in ons bestuursjaar zitten, is jullie tijd ten einde gekomen. Met deze 
woorden willen we jullie bedanken voor al jullie harde werk en dat jullie altijd 
voor ons klaar hebben gestaan, met een goede dosis eerlijke meningen en 
enthousiasme. We kijken uit naar onze tijd met het nieuwe bestuur, maar we 
laten jullie niet gaan zonder jullie een voor een bij langs te gaan! Beginnend 
met Niek: Niek, je bent altijd hard aan het werk, of in ieder geval, zo lijkt het. 
Het meeste van ons contact bestond uit een wekelijkse mail met de vraag om 
een ruimte te reserveren voor onze vergaderingen. Vaak werd dit direct 
geregeld, maar als Hidde een ruimte of Xandra je hulp nodig had, leek het 
moeilijker voor jou om te reageren. Wat vreemd is, want Hidde is een van de 
weinigen in ons bestuur die langer dan twee minuten met je heeft gepraat. 
Misschien komt dat door het inclusiviteitsbeleid van de EBF. Als dat het geval 
is, moet ik zeggen, goed gedaan! We gaan je speech kwaliteiten missen op 
onze Conference dit jaar, want dat deed je top vorig jaar. Dan Thijs, je bent 
echt leuk, als je er bent. Maar vaak is dat niet het geval. Het lijkt erop dat je 
de meeste tijd aan de ketting van Marissa zat of op vakantie was. Wij dachten 
dat EBF maar twee vrije weken had, bij jou leken het wel twee maanden. 
Hoewel we een gezonde relatie stimuleren, zou het fijn zijn om jou en je 
goede energie vaker om ons heen te hebben. Vooral als je je rood-blauwe 
hockey shirt draagt, waardoor je eruitziet als een FC Kip medewerker. 
Ondanks je afwezigheid soms, had je wel altijd je zaakjes op orde. Jara, elke 
dag moet je het uithouden met 6 mannen, maar je hebt het echt goed 
gedaan. Wat minder goed ging, was het regelen van onze Y-schijf, een van 
de weinige dingen die je voor ons moest doen. Na bijna 9 maanden werd de 
Y-schijf eindelijk met ons gedeeld. In die tijd had je ook een baby op de 
wereld kunnen zetten, gelukkig voor Maarten heb je dat niet gedaan. Dankzij 
jou en de foto's die je plaatst, hebben we bewijs van de momenten die de 



 

meesten van ons al lang vergeten waren. Ondanks alles wat er het afgelopen 
jaar is gebeurd, zijn we echt trots op je en gaan we je enthousiasme missen. 
We gaan verder met Luuk. Luuk staat bekend als een man met veel woorden. 
Toen hij zijn acquisitiedoelen had bereikt, waarvoor we je uiteraard feliciteren, 
verschoof hij zijn nieuwe aandacht naar een blond meisje uit ons bestuur, en 
ik ben het niet. Voor sommigen van jullie is dit nieuw, maar velen van jullie 
hebben geluk gehad een van hun zoensessies te zien. In Amsterdam dacht 
Luuk dat het een goed idee was om midden in Hannekes Boom op de OBD te 
zoenen, waar iedereen het kon zien, en ja, ik bedoel iedereen. Helaas waren 
er ook een paar minder succesvolle momenten voor Luuk. Vaak kwam hij ons 
kantoor binnen met een verdrietig gezicht en smeekte ons om mee te doen 
aan een van zijn evenementen. We wachten nog steeds op onze taart, 
Luuk!!! Dan wil ik graag een paar woorden wijden aan Tim, of beter gezegd, 
het vrolijke gezicht van de interim. Altijd ons kantoor binnenkomen met de 
klassieke boks, de gebeurtenissen van je dag delen en dan weer vertrekken. 
We houden ervan om je in ons kantoor te hebben, alleen hou alsjeblieft je 
kleren aan. Naast je enthousiasme, hebben we een nieuw talent van je 
ontdekt. Al lange tijd ben je de leider in het Scorito klassement. Helaas ben je 
niet zo goed als Ria, maar je kan er meer door. Iets waar je mij mee hielp 
scoren, was het staff-drinken tijdens onze mis. Toen je me al je lege blikjes 
gaf, was het een stuk makkelijker voor mij om mijn lengte te bereiken als 
eerste, wat niet zo moeilijk zou moeten zijn gezien mijn lengte, dus bedankt 
daarvoor! Tijd om door te gaan naar Hans… Over het versterken van relaties 
gesproken, Hans houdt van vissen in de EBF-vijver, vooral in de Conference 
vijver. Dit jaar ben je overgestapt van B15 naar B16. Interne relaties hebben 
altijd een dubbele betekenis gehad voor Hans. Waarschijnlijk heeft Hans het 
belang van het versterken van de banden met ons bestuur genoemd in zijn 
overdrachtsdocument, en we moeten zeggen, jij opvolger volgt je adviezen 
goed op. Maar zonder grappen, je was een trouwe bezoeker in ons kantoor 
en dat werd gewaardeerd. Tot slot willen we een moment nemen om onze 
supervisors, Wieke en Pelle, te bedanken, die ons de afgelopen maanden 
hebben begeleid. Het was altijd gezellig om met jullie onze voortgang en 
updates te delen tijdens onze wekelijkse meetings. Het was echter vrij uniek 
wanneer we de meeting begonnen en eindigden met de gehele groep. Vaak 
waren jullie schema's zo druk dat een van jullie, terwijl wij midden in onze 
updaten zaten, moest vertrekken. Blijkbaar waren wij niet zo belangrijk. Dit 
jaar had Pelle het geluk om IDP te begeleiden. Jouw deelname moet zo 
belangrijk zijn geweest dat je bij de groep mocht aansluiten. En natuurlijk was 
je deelname niets meer dan een goede vakantie in Afrika. Wat heb je gedaan 
behalve zonnen en wijn drinken? Bij het schrijven van deze speech vonden 
we het eigenlijk heel moeilijk om negatieve punten te vinden, want wie kan er 
nou iets slechts zeggen over zo'n aardig persoon? Je bent zelfs zover 



 

gekomen dat je me een knuffel mocht geven, tot verbazing van mijn bestuur. 
Zonder grappen, je enthousiasme en goede adviezen werden echt 
gewaardeerd, en we willen je bedanken voor je betrokkenheid! Echter 1 
advies, wordt nooit meer zo dronken dat je niet meer weet waar je wakker 
wordt en door de stromende regen naar huis liep, op badslippers. Last but not 
least, Wieke. Jij hebt het overleefd, net als Jara, met 6 jongens om je heen, 
en daarnaast moest je ook nog ons begeleiden. Soms waren onze meetings 
een beetje te veel voor je en moest je sprinten naar het toilet omdat de avond 
ervoor te bont had gemaakt. Mama Wieke zorgde altijd voor de thee van de 
Interim, maar dat was niet de enige thee die jou interesseerde, want jij was 
ook altijd op de hoogte van alle roddels op het interim. Je hebt ons echt door 
het jaar heen begeleid met je kritische, maar goede adviezen. Je maakte ons 
altijd aan het lachen met je enthousiasme en we hadden ons geen betere 
begeleider kunnen wensen gedurende het jaar. We kijken ernaar uit om 
nieuwe vlogs te zien op je youtube kanaal! Wieke en Pelle, heel erg bedankt 
voor alles! Waar het ene bestuur vanavond zijn bestuurstijd afsluit, staat de 
ander aan het begin van zijn jaar. Lianne, Zohal, Stella, Veerle, Robin, Jarno, 
Puck & Pien. We zijn benieuwd wat het komende jaar jullie en ons zal 
brengen. En we kijken ernaar uit om met jullie samen te gaan werken. Beste 
EBF Bestuur, jullie tijd is nu echt voorbij. We denken dat jullie kunnen 
terugkijken op een mooi en succesvol bestuursjaar en we hopen echt dat 
jullie van jullie tijd hebben genoten. Hopelijk zien we jullie allemaal nog eens 
op het interim en in ons hok. Liefs, EbCo 16.  

Martijn Brouwer: Lief EBF-bestuur, Lieve buurtjes. Daar is het dan; hét moment om afscheid te 
nemen van onze buren. Geen muziek overlast meer van ons, niet meer 
stiekem meeluisteren met de nieuwste gossip, geen schreeuwende Jara 
meer als de mannen haar weer eens aanpakken, geen Luuk meer die zeurt 
over de manier waarom zijn acquisitie op de balans staat en geen brakke 
ochtenden meer bij jullie of ons op de bank. We hebben elkaar aardig goed 
leren kennen dit jaar, waaronder met 2 mixen. Wij hebben het er na de mix bij 
Luuk ook nog veel over gehad. Want daar stonden we dan; 7 mannen op een 
rijtje zonder shirt, klaar om het Literklassement een boost te geven. Het 
vervolg? EBF hield met hun bestuur 2 wc’s en 2 wasbakken tegelijk bezet, 
zodat ze zichzelf weer zelfstandig een liter terug konden zetten. Laten we 
zeggen dat de mannen van EBF de mannen van TeMa niet helemaal kunnen 
bijhouden met de alcohol. Ik weet ook niet zo goed of wij hier nou trots op 
moeten zijn hoor. Om alle hoogtepunten en leuke herinneringen met jullie van 
het afgelopen jaar nog eens te benoemen, zullen we jullie één voor één bij 
langs gaan. Hou je vast, dit kan even duren. Ha Niek, altijd alles op een rijtje, 
gedecideerd, besluitvaardig, doelbewust, geresolveerd, kordaat en 
onverschrokken. En dit alles, heb je laten vastleggen in een tweede versie 
van jezelf. Want wat een zelfpijperij, om een portret van jezelf in 



 

generaals-kledij in de vorm van een dictator op je eigen bureau te hebben 
staan, man man man. Maar nee hoor, misschien was het wel terecht. Hoewel 
we jou ook wel op een andere manier hebben leren kennen, en dit via een 
foto van jouw tinderprofiel, waarvan het misschien niet helemaal de bedoeling 
was dat wij deze te zien krijgen. Waar je op het zelfportret lijkt op een dictator, 
leek je op deze foto een weerloze jongen. En Niek, helaas voor jou is mijn 
geheugen vrij goed, want wij hebben nog iets te settelen. Want zoals we 
allemaal weten hebben jouw Luuk en mijn Quirine elkaar altijd erg aardig 
gevonden. Toen zij met zijn tweeën zouden gaan koken, wist jij het zeker: er 
gaat iets tussen die twee gebeuren. Helaas voor jou, kende ik Quirine iets 
beter dan jij. Mannelijk als we waren, moesten we er ook een competitie van 
maken, en hebben wij erop gewed. De eindstand was dat ik een any-timer op 
jou had gewonnen. Lieve Pelle, ondanks dat we je veel hebben gezien en 
gesproken afgelopen jaar, vinden we het toch lastig om iets over jou te 
zeggen. We hebben namelijk maar een paar woorden nodig om jou te 
omschrijven: een mooi en fijn mens, altijd vrolijk, een ‘big smile’ op je gezicht, 
altijd aanwezig wanneer je kan, en je hebt altijd het beste met iedereen voor. 
We zaten nog te denken, gaan we nog iets zeggen over onze gedeelde 
extern, maar de hoeveelheid kusjes die we allemaal dagelijks van je krijgen 
maakt het wel weer goed. Of zijn jouw waanideeën om uitvoerende besturen 
toe te voegen aan het liter klassement nog benoemingswaardig? Jouw plek in 
het literklassement is in elk geval niet echt benoemenswaardig. We zijn 
minimaal bij de helft van je liters geweest, maar dat gaat ook niet zo moeilijk 
als je er maar twee getrokken hebt. Samen met de TeMa internen ben jij 
afgereisd naar het mooie Frankrijk om de bergtoppen daar eens goed te 
verkennen. Ik heb vernomen dat er ook dagen zijn geweest dat je het na 2 
uurtjes skiën had gezien en samen met Quirine bent neergeploft op het terras 
tot de après-ski begon. Als kers op de taart nog even slijmen bij het 
barpersoneel en toen samen het balkon op om te zwaaien met de EBF vlag 
en het feestje was compleet. En dan je avontuur in Zuid-Afrika, wat zag dit er 
fantastisch uit. Wij keken graag van een afstandje mee en hebben dagelijks 
gewacht op je polarsteps-update, we waren stiekem wel een beetje jaloers. 
Je hebt daar fantastische dingen mee mogen maken, toch wel balen dat je na 
twee weken terug moest komen om je wijnproeverijen in te ruilen voor 
overdrachtsmomenten met Zohal. Lieve lieve Pel, ik hoop dat je je positieve 
mindset nooit verliest, altijd blijft lachen en dat ik je snel nog een keer zie. 
Lieve Thijs, de seccie van het bestuur. En hoewel je zou denken dat seccie’s 
zo goed zijn in plannen, bleek dit tegen te vallen toen dit toegepast moest 
worden op het plannen van het seccie uitje. Verschillende pogingen werden 
gedaan, maar tevergeefs. Het seccie uitje heeft helaas nooit plaatsgevonden 
doordat deze iedere keer afgezegd werd. Bij de laatste poging was dit zelfs 
zo last minute dat in de middag werd besloten dat de boel niet door zou gaan. 



 

Als dit maar zo is gegaan bij alle andere afspraken en evenementen 
gedurende je bestuursjaar. Hopelijk heb je Stella de opdracht gegeven om dit 
beter aan te pakken. Daarnaast is je vriendin dit jaar niet onopgemerkt 
gebleven. Dat je stapel op haar bent, is geen geheim meer. Ze stond vaak 
gezellig bij jullie in het hok en pikte zelfs je bureau in om er zelf ook aan te 
studeren. Het is al een groot kippenhok bij jullie, maar voor Marissa was er 
altijd nog een plekje aan je bureau. Het contact met de rest van het bestuur 
was zelfs zo nauw dat ze heel lief naar je bestuur heeft gebeld om je ziek te 
melden als dit nodig was. Zelfs op de EBF Instagram staat een lieve foto van 
jullie in een bootje, match made in heaven zullen we maar zeggen. Je lijkt 
een stille jongen die soms liever op de achtergrond staat, maar ik heb 
vernomen dat niets minder waar is. Je zou denken dat een WC op de uni niet 
de meest romantische plek is, maar jullie bleken het de perfecte plek te 
vinden voor een spontaan avontuurtje. Oh oh, stoute Thijs. Gelukkig was je er 
zelf heel trots op. Ook voor jou komt er nu echt een einde aan je bestuursjaar. 
Ik hoop dat je alle mooie herinneringen de rest van je leven mee neemt en 
dat je lang blijft nagenieten van dit jaar. Daarnaast hoop ik je volgend jaar wèl 
op het seccie uitje te zien. Je kan natuurlijk niet een jaar lang secretaris van 
een bestuur zijn geweest zonder in je leven een seccie uitje meegemaakt te 
hebben ;). Lieve Wieke, Wieke, onze verlegen penningmeester van EBF, je 
hebt ons allemaal weten te verrassen. Hét nieuwe vlogkanon van Youtube. 
Een van de meest memorabele momenten was ons 'pennie' uitje naar de 
Appie om thee te halen. Een simpele taak, zou je denken, maar het plannen 
duurde geloof ik al meer dan 2,5 week. Wat er ook voor zorgde dat het interim 
ook 2,5 week zonder thee zat. Ook als we 'pennie' bakken gingen trekken, 
kon ik ondertussen beter even naar de wc gaan. Snelheid was niet je kracht, 
máár ze gingen op! En dan toch iets waar ik niet de enige ben die heel erg 
benieuwd is naar jouw geheime talent: de worm. Ik hoop dat je ons nog een 
keer deze dans kan laten zien. Ja, je leest het goed. Wieke kan kennelijk de 
worm dansen. Misschien kan je dit eens combineren met een vlog om viraal 
te gaan? Wieke had ook bijna een nog closere relatie met TeMa, er heeft toch 
een koffietje plaatsgevonden om iemand die heel dichtbij jou staat de pikante 
overstap naar TeMa te bespreken en zelfs mijn opvolger te worden. Kleine 
wereld, hè? Het lijkt er toch op dat je hem eruit hebt gepraat, maarja dat is 
zijn verlies. Wieke, ik vond het heel erg leuk om met je samen te werken. Je 
bent ontzettend gezellig en ik hoop echt dat we elkaar nog een keer zullen 
zien. Daarnaast heb je echt een zichtbare groei doorgemaakt dit jaar, je staat 
hier zelfverzekerd te presenteren en dat is mooi om te zien. Ik wil je ook 
bedanken voor je hulp als ik weer een vraag had over ExactOnline of 
belastingaangiftes, op een gegeven moment moest het ook wel omdat je 
vroeg waarom ik nooit naar jou kwam.. Ik hoop dat je heel positief terugkijkt 
op het afgelopen jaar en zie je graag snel weer! Lieve Jara, je zei laatst dat je 



 

het eigenlijk vreselijk vindt dat alle verhaaltjes vereeuwigd worden omdat ze 
in de notulen van de OALV komen. Maar Jara, maak je geen zorgen. Er zijn 
alleen maar leuke dingen over jou te vertellen. Zo hebben we dit jaar al 2 PR 
uitjes erop zitten en wat heb ik me vermaakt tijdens deze uitjes. Ons eerste 
uitje was naar de Oblomov voor een rondje tap waarna je na het 10e biertje 
tegen me zei dat je echt even naar de wc moest om te kotsen. Dit had je 
echter niet goed onthouden want tijdens het 2e PR uitje wist je nog wel dat er 
iemand op de wc van Oblomov had gekotst maar wist je niet meer precies 
wie. Een goed selectief geheugen heb je. Dit jaar zijn de banden tussen EBF 
en TeMa helemaal verbeterd toen bleek dat jij de JBL Flip 6 hebt gewonnen! 
Je bent die dag wel 3 keer langs geweest om te vertellen dat het echt je dag 
had gemaakt. Maar sorry Jara, we hebben wat te biechten. De Flip 6 die je 
kreeg in plaats van de Flip 5 omdat we de kleur van de Flip 5 niet bij jou 
vinden passen, is wel een refurbished artikel van Belsimpel. Hierdoor heb jij 
er zonder te weten persoonlijk voor gezorgd dat TeMa eerste is geworden bij 
de Green Label, en EBF tweede. Bedankt dat je hiervan onderdeel wilde zijn! 
Ik hoop dat je er veel van kunt genieten aangezien je hem ein-de-lijk mee 
naar huis mag nemen nu je bestuursjaar erop zit. Lieve Jara, je hebt het dit 
jaar ontzettend goed gedaan. De promotie dit jaar zag er super uit en je hebt 
je door alle dieptepunten van dit jaar heen geslagen. Ik wens je heel veel 
succes hierna met het afronden van je studie! Weet je al of je daarna 
Annegreeth achterna gaat door naar Barcelona te gaan? Ik hoor het graag 
van je bij hopelijk nog een volgend PR uitje! Dan is het tijd voor de enige 
extern die niet alleen bij bedrijven op bezoek ging, maar het ook dichter bij 
huis zocht in menig hok. Ik heb het natuurlijk over onze geliefde Luuk! In het 
begin van het jaar was je nooit weg te slaan uit het TeMa-hok. Toeval? Of zou 
onze intern hier misschien een rol in gespeeld hebben? Hoe dan ook, je 
aanwezigheid was een vaste factor, wat altijd voor veel gezelligheid zorgde. 
Gezelligheid, daar hield jij wel van, want ik vroeg me vaak af of je ook nog 
een keer aan het werk moest gaan. Misschien deed je dat wel op vrijdag, 
maar dat heb ik natuurlijk nooit kunnen weten.. Naast de gezelligheid op het 
hok, was de mix bij jou thuis ook wel een hoogtepunt. De nodige liters werden 
getrokken, waarna de voortuin van de overburen vervolgens een prima plek 
leek om deze er weer uit te gooien. We hebben trouwens nog wat te 
biechten, want op de terugweg werd door ons nog een cadeautje bemachtigd: 
namelijk een prachtig huisnummer, nummer 58A uit m’n hoofd. Heb je deze 
eigenlijk wel gemist? Wat je zeker wel gemist hebt, is een hoge plek in het 
literklassement. Want met 8 liters kom je natuurlijk nergens. Dat was wel 
anders dan op de kartbaan, waar je een stuk competitiever blijkt te zijn. Luuk, 
je was altijd onmisbaar op het interim, en toch ga je nu de mooiste functie 
doorgeven. Waar je het liters trekken van Jarno af kan kijken, ben ik overtuigd 
dat hij bij jou terecht kan voor de beste acquisitie tips. Luuk, we gaan je 



 

missen, heel veel succes met je studie en we drinken nog wel een biertje! 
Lieve lieve Hans, de “Project and Inclusion Officer” van het bestuur. Ondanks 
dat het woord “intern” èigenlijk niet in je functienaam zit, schreeuw je de kreet 
toch het hardst mee en ben je toch een van de meest aanwezige internen op 
het interim. Er gaat geen social voorbij dat je de internen bij elkaar roept voor 
de bekende internenbak, waarbij we luidkeels laten weten dat we er zijn. Op 
het interim was het altijd gezellig. Af en toe even buurten en een potje jassen 
hier en daar op de schaarse momenten dat we niets te doen hebben. De 
spelletjes zetten zich voort tijdens onze yuppenavonden met Luuk en Zohal. 
Ze waren nogal moeilijk te plannen, maar eenmaal aanwezig werd er volop 
Catan gespeeld met een aantal flessen wijn op tafel. Over Zohal gesproken… 
Dat je het goed doet in het regelweb en de regelbokaal is natuurlijk algemeen 
bekend, daar hoef ik geen woorden vuil aan te maken, maar toen ik hoorde 
dat je niet in je eigen bed maar in die van mijn beste vriendin wakker werd 
spande je toch wel de kroon. Wat een catch deze parel, dit had je toch wel 
even goed voor elkaar. Daarnaast heb ik altijd goed met jou kunnen sparren 
over internenzaken. Er werd geregeld informatie uitgewisseld over de beste 
manier om een commissie te begeleiden, de spelshows voor actieve leden en 
de Commissie Competitie. Maar toen het vraagstuk op tafel kwam of het nou 
wel of niet acceptabel was om met je actieve leden te regelen, bleef het toch 
wel akelig stil vanuit jouw kant van de tafel. Een van mijn leukste 
herinneringen met jou is toch wel de skitrip. Wat was dit een heerlijke week. 
Lunchen met wijn aan de piste, de nodige dansjes bij La Bergerie, de tafels 
op bij de Folie en elke dag een heerlijk zonnetje. Hier en daar heb je me een 
paar tips en tricks gegeven; heupjes er in en vamos: zo snel mogelijk de berg 
af. Om vervolgens, onder het genot van een shotje jäger, de berg weer op te 
gaan. Ondanks dat de dalafdalingen niet altijd even gemakkelijk gingen aan 
het einde van de dag, stonden we in de ochtend om 9:00 altijd weer klaar om 
naar boven te gaan. Althans, bijna altijd dan ;) Lieve Hans, ik heb het 
ontzettend gezellig gehad met jou het afgelopen jaar en hoop je nog vaak 
tegen te komen bij de internenuitjes de komende tijd. Heel veel succes met 
het afronden van je studie en tot snel! Dan is het tijd voor de career officer die 
altijd zijn praatje meer dan klaar heeft staan, en wiens foto het interim dit jaar 
heeft gesierd op een manier die ik niet hoef uit te leggen. Ik heb het natuurlijk 
over onze charmante Tim! Tim, jouw aanwezigheid was niet alleen zichtbaar 
door het interim heen, maar waarschijnlijk ook voelbaar in de RVA van de 
Recruitment Days. Is het mogelijk dat kritisch zijn je juist aantrekkelijker 
maakt? Jouw kritische blik heeft je in ieder geval iets moois opgeleverd! Waar 
je echt het absolute minimum voor hebt gedaan, is het literklassement. Gek, 
want aan het begin van het jaar dacht ik dat jij die pannetjes wel even baas 
zou gaan maken. En dan, als één van de weinigen, maakte jij slim gebruik 
van een belangrijk beleidspunt van TeMa: de studieruimtes! Studeren was 



 

natuurlijk het doel van deze ruimte, maar het is maar goed dat Quirine niet 
precies toen met koekjes binnengelopen kwam. Studeren kreeg bij jou een 
nieuwe dimensie. Laten we vooral niet vergeten hoe je met een goedlachse 
charme onze doelgroep probeerde te kapen tijdens het allereerste Supply 
Chain Management college met je promotiepraatje voor EBF. Alleen een vent 
zoals jij komt daarmee weg.  Tim, je was altijd onmisbaar op het interim, en 
toch ga je nu verder. Aan jouw promotiepraatje, studieruimte-stunt en leuke 
praatjes zullen we je blijven herinneren. Tot snel! En Tim, vriend, niet 
vergeten he, altijd ‘zo’ he. Lief EBF, ondanks dat jullie geen makkelijk jaar 
hebben gehad, hebben wij het idee dat jullie er wel alles uit hebben gehaald. 
Dat is iets waar wij dan ook echt trots op zijn, en ik hoop jullie ook. We zullen 
jullie missen en hopen elkaar nog regelmatig tegen te komen bij een 
verdwaalde social of ergens in de stad. Dus dan nog voor één laatste keer: 
Dank jullie wel, EBFriends. En Kandi’s; heel veel succes en plezier dit jaar. 
Wij hebben het idee dat jullie er in ieder geval al lekker in zitten en goed 
bonden op het interim. We hopen dat jullie de banden tussen EBF en TeMa 
goed voortzetten met onze kandi’s.  

Thijs Tielemans: Lief EBF, hartstikke gefeliciteerd. Volgens mij hebben jullie een geweldig jaar 
gehad. Wij hebben 2-3 weken van jullie kunnen genieten, maar dat geeft ons 
alleen meer ruimte om van het nieuwe bestuur te genieten. Beste Niek, 
aangezien we elkaar nog maar een korte 3 weken kennen is het moeilijk om 
een persoonlijk verhaaltje over je te vertellen aangezien we samen niet veel 
hebben meegemaakt. De enige info die ik van jou heb komt dan ook uit onze 
interim mails en hier wordt je niet altijd even goed in het daglicht gezet, dus 
alvast sorry daarvoor. In de afgelopen scores van de polls in de interim mails 
spatte jij er namelijk zeker een paar x uit. Zo werd je hierin bekroond tot het 
meest onzeker en de grootste klager van het interim. In de interim mail van 
morgen, tussen haakjes preview, was jij ook weer erg populair en scoorde je 
hoog op andere vlakken. Het meest seksueel gefrustreerd en het minst 
grappig waren jouw titels van afgelopen maand. Of het eerste klopt dat weet 
ik niet, maar toen je een x tijdens een PV vertelde dat EBF socials druk 
bezocht waren bewees je voor het tweede deel het tegendeel. En dan maar 
beweren tijdens onze OALV dat ONZE socials niet druk bezocht worden. Met 
deze opmerkingen bewees Niek opeens wèl een gevoel voor humor te 
hebben. Maar goed, gelukkig ben je nu klaar en heb je wel wat rust verdiend 
want wat heb jij je goed ingezet dit jaar. 4 sub vereniging voorzitters die in je 
nek zitten te hijgen, Manda, Karin, je bestuur en de andere faculteiten, dat is 
nog al wat om te hendelen. ik wens je het allerbeste toe volgend jaar en 
wellicht dat we je nog weleens op het hok terugzien. Lieve lieve Pelle. Wij 
hadden elkaar eigenlijk nooit echt gesproken tot het succesvolle Vice uitje. 
Dat was hartstikke gezellig. Maarja deze speeches zijn natuurlijk niet voor de 
gezelligheid. Bij het lezen van de interrimmail vielen 2 dingen op. Een bizar 



 

lage score in het mannenklassement. Kom op man, een beetje inzet is toch 
wel leuk. En dat pelle nog wel eens vieze dingen doet met anderen. Denk 
aan, ELSA, een steeg en een JFV das. Ik zal hier echter niet te veel over 
loslaten bij deze nette vergadering. Wel is het duidelijk dat jij interRIMMEN 
iets te serieus nam. Ik mag je ook geen viespeuk noemen iedereen heeft zo 
zijn lolletjes he. Verder ben je een goedgebekte jongen en komt er soms nog 
wel iets zinnigs uit. Hoe je het ook wendt of keert, je bent een hartstikke 
gezellige vent. En volgensmij heb ook jij een geweldig EBF jaar achter de rug 
gehad. Ik wens je het allerbeste in de toekomst. Beste Thijs, vandaag is het 
dan zover: jouw bestuursjaar komt tot een einde en daarmee nemen we 
afscheid van een toegewijde secretaris. Ik heb je leren kennen als iemand die 
altijd met een glimlach klaarstond voor ons allemaal. Al kon ik basis op de 
interimmails wel opmaken dat je behoorlijk onder de plak zat bij je vriendin, 
maar desondanks dat heb je volgensmij altijd de balansweten te vinden 
tussen je verplichtingen en je persoonlijke leven. We willen je bedanken voor 
al je harde werk en toewijding. We zullen je missen, maar wensen je het 
allerbeste in je volgende avontuur. Lieve, lieve Wieke, of zal ik zeggen: yoo 
kijkers van wieke’s kanaal, welkom bij deze vlog over 'Pennie Pils. Zo staat 
onze enige echte wieke namelijk bekend onder de EBF'ers en wat is ze toch 
een veelzijdige dame. Financiële kunstenaar en daarnaast ook nog eens een 
toegewijde YouTuber. Met je weekvlogs, reisvideo's en zelfs EBF-dagvlogs 
heb je ons allemaal weten te verrassen. Ik hoop alleen dat je dit allemaal voor 
jezelf doet en niet echt denkt dat mensen dit daadwerkelijk interessant 
vinden. Maar goed, het is je eigen keuze. Je bent iemand die nooit bang is 
geweest om nieuwe wegen te bewandelen, en dat hebben we zeker gemerkt 
aan het begin van jouw bestuursjaar. Toen je begon, presenteerde je een 
begroting die een verlies van maar liefst 20.000 euro voorspelde. Het zorgde 
voor nogal wat gefronste wenkbrauwen en zenuwachtige blikken bij jouw 
vereniging. Maar wat bleek? Aan het einde van het jaar had je niet alleen het 
verlies weggewerkt, maar zelfs een winst van 7000 euro gerealiseerd! Hoe 
heb je dat in hemelsnaam voor elkaar gekregen? Was je te pessimistisch, 
onzeker, of snapte je er gewoon niet zo veel van in het begin? Wie zal het 
zeggen? Je hebt ons keer op keer verrast met je unieke aanpak en je hebt 
bewezen dat zelfs een mislukte YouTuber een financiële tovenaar kan zijn. 
Wieke, ik geloof dat jij een enorm leuk en succesvol jaar bij EBF hebt gehad, 
en dit is je ook gegund, Ik wens je veel succes in de toekomst, het ga je goed. 
Lieve Jara, omdat jouw bestuursjaar nu eindigt, lijkt het mij leuk om nog even 
terug te blikken op jouw mooie jaar. en alhoewel je tijdens het jaarlijkse PR 
uitje zei dat de PR’s altijd heel lief zijn voor elkaar tijdens deze verhaaltjes, 
gaan we zien of je dat na vanavond nog steeds zo ziet. Jouw jaar begon vaak 
in het bedje van onze geliefde MARUG’er Carst. Laat dit, naast je deelname 
in een van onze commissies, ook stiekem blijken dat je MARUG eigenlijk ook 



 

mooier vind dan de EBF? Want in een van de interimmails werd jij 
aangewezen als degene die het most likely was om stiekem het verkeerde 
bestuur te hebben gekozen. Daarna kreeg je het wel heel gezellig met 
Maarten, al helemaal voor het vertrek van Maarten in het filmhok van de EBF. 
De laatste weken heb je jou rose’s verdubbeld in het 
vrouwengenootschap-klassement, maar dat is ook niet zo moeilijk als je er 
daarvoor in totaal maar 1 hebt getrokken. Wat wel een prestatie was, was dat 
je je weddenschap met Joep om iets uit de fifty te stelen hebt gewonnen, zo 
is hij namelijk nog in de gore grachten van Groningen gesprongen tijdens de 
daaropvolgende consti. Tot slot wenste je eerder in het jaar “groot te worden 
in een kleine omgeving” en ik hoop van harte dat je dat gaat lukken. Beste 
Luuk, nu jouw bestuursjaar eindigt kan jij tevreden zeggen dat je acquisitie 
doel is bereikt. Waar de gemiddelde MARUG’er misschien 20 uur per week 
werkt, lijkt het alsof jij het liefst 80 uur per week op het hok zit. Naar huis 
gestuurd worden door beveiliging lijkt een wekelijks dingetje. Dan denk je dat 
hij daarna eindelijk naar huis gaat, en dan kom je hem ineens weer tegen in 
de stad. Kom jij ooit nog thuis?? Geniet de komende tijd van je rust. Ik denk 
dat je een mooi jaar hebt gehad en veel hebt geleerd. Helaas geen Merel 
echt in bed gekregen maarrrr alsnog wens ik je het beste de komende jaren! 
Lieve Hans, een verhaaltje over jou schrijven leek me best lastig aangezien 
we elkaar nog maar kort kennen. Gelukkig hebben we vorige week een 
geweldig intern uitje gehad, waarbij ik mocht stunten met dank aan jou! Daar 
heb ik jou leren kennen als een hartstikke lieve jongen, maar toen ik de 
interimmail opende schrok ik me een hoedje. Want er is aardig wat over jou te 
vertellen heb ik gezien. Zo zijn de chicks met wie jij hebt geregeld niet op 
handen te tellen en heb ik zelfs de hashtags #HangHemErinHans 
#HitsigeHans voorbij zien komen. Ook kwam jij uit de most likely polls niet 
bepaald goed uit de verf. De vraag wie het meest regelt werd zo goed als 
unaniem beantwoord: 71% Hans. En ook bij de vraag wie de grootste 
drakenjager is ben jij duidelijk de winnaar met 47%. Misschien mag ik hier 
binnenkort wel alle verhalen over horen en anders neemt jouw opvolgster in 
ieder geval goed het stokje over dus komen daar vast fantastische verhalen 
van! Voor jou is het eindelijk tijd om uit je lijden te worden verlost: einde van je 
EBF jaar dus ga lekker genieten van de zeeën vrije tijd die je plots krijgt. 
Liefs.  Beste Tim, wat heb jij er een mooi jaar opzitten! Zowel op het hok als in 
de stad ben jij altijd aanwezig en gezellig. Je bent altijd een gezellige gast 
geweest en stond altijd open voor een praatje. Naast je goede kwaliteiten als 
extern ben je desalnietemin tich een bescheiden gast naar mijn idee. Ik als 
een mede externe krullenbol wil je dan ook bedanken voor de gratis biertjes 
die jij met Luuk hebt binnen gehaald! Ik wens je succes de komende jaren, 
hopelijk gaat het even voorspoedig als je Scorito score!! Ik ken jullie kort, 
maar ben hartstikke trots op jullie. Volgens mij hebben jullie een geweldig jaar 



 

gehad. En nieuw EBF, laten we er een geweldig jaar van maken en jullie ook 
gefeliciteerd.  

Kelsey Kaiser: Niek the time has come that you are no longer Chair of Chairs and you join 
me in being emeritus chair. This year has been filled with challenges and 
demanding tasks. Yet, through it all, you have demonstrated resilience, 
dedication, and an unwavering commitment to the EBF. You've done a 
fantastic job, and we are all grateful for your hard work. But enough with the 
sweet words. We go way back to our days in the ESR Committee, when you 
still knew how to party, and we had the craziest adventures. It's remarkable to 
see how far we’ve come since then, with both of us having had the privilege 
of serving as Chair of Chairs of the EBF. Of Course after being your chairman 
in the ESR Committee and then being your predecessor as Chairman of the 
EBF Board I taught you well. As a former board member I also know the 
struggles of doing a board and for example having not much time for other 
things or other people during your board year. I think that during my month in 
South Africa with your girlfriend, I ended up spending more time with her than 
you did throughout the entire year! But fear not, after tonight, you can make 
up for lost time and enjoy some much-deserved moments together! Now, I 
must say, although you've become a bit better at attending parties, there’s still 
room for improvement. I think Lianne is already showing she can party harder 
than you, however I have to be honest that she can maybe not handle the 
booze as well as you. You can all ask here what happened to her chin on 
Former Board Day. Lastly, Niek I still remember last year after the General 
Members Meeting that I was just finished at home changing from my suit into 
my normal clothes and going into to the city only to see that at the moment I 
walked into the city that you already were walking out as a little player, so lets 
make up for that tonight! Just remember, dancing isn’t as complicated as 
leading a board year—though sometimes it might feel that way! Thank you for 
your outstanding leadership, and here’s to an even brighter future ahead. 
Love KOA! Dear dear dear Pelle, while writing this speech my mind wandered 
to almost 2 years ago now, when my board and I were installed. You gave a 
very kind but also powerful speech where you expressed your hope that we 
would listen to each other and thrive within the association so the association 
could thrive as well. Now looking back at this speech, you have always been 
a vice chairman! While your year might not have gone the way you initially 
planned, I just want to say I’m incredibly proud of you! While it is nice to talk 
about all the fun things you have this year, like an all expenses paid trip to 
Africa, but is ofcourse way more fun to talk about all the embarrassing things 
you have done, like getting incredibly drunk during all kinds of events and 
subsequently getting very touchy with a lot of people, but somehow you 
always get away with it. And I will also admit that I was rather annoyed when 
you had me searching for your bike for over 40 minutes during the candidate 



 

board announcement social, because you had no idea where you left your 
bike or what it looked like. Then after you where finally put to bed, to get up in 
the middle of night and run home and give everyone the scare of a life time, 
because they were all convinced you had drowned in a canal. I think it is fair 
to say that, unlike me, you have definitely proven that the stereotype of a vice 
chairman always being the boring one, is definitely not true! No, but all jokes 
and embarrassing stories (of which we have probably already heard quite a 
lot tonight) aside. We have, of course, known each other for quite a while 
now. And I am truly proud of you, proud of how you have managed to grow 
throughout your year, starting as a slightly naive but also very optimistic boy, 
to someone who has not lost this optimism but who has also learned to be 
critical when needed, and someone who can light up a room just by smiling 
and being present. And finally I would like to say that you are someone who is 
truly inspiring, your ability to keep smiling even in the face of very adversary 
conditions is truly remarkable. I hope you are aware of this and never stop 
smiling! Pelle, you are of course moving out of Groningen this summer, and 
continuing your academic career in Utrecht. But I hope we can still plan our 
dinner once your schedule is a little less full! And while you have probably 
been warned about the so called “zwarte gat”, I think you have nothing to 
worry about. Because as long as you keep smiling, there will always be 
something to light up this black hole. Lots of love, Mathijn. Dear Thijs, a.k.a. 
kandi, a.k.a., super seccie, your time as a seccie has come to an end, and 
what a time you’ve had. One year has passed, but it feels like yesterday that 
you were my kandi. Having said that, I of course have some words for you. 
With your dad being a seccie of the EFV board and your mom being a board 
member of Recruitment Days, it was meant to be that you would become an 
EBF Board Member. Blue blood is definitely streaming through your body. 
And you are keeping up the good work with your girlfriend who you’ve met 
within your committee. Talking about your girlfriend, something got to my 
attention. And yes Thijs, I know everything. I will not go into much detail, but 
let’s say that Thijs and his girlfriend were very committed to visit the couch in 
the EBF Board Room on a Thursday night. Good to see that EBF plays such 
a big role in your relationship, klasse! However, one thing went very wrong as 
your girlfriend is now an active member of FSG. Thijs, where were the 
recruitment skills that Myrthe and I have teached you? Okay, all jokes aside. 
Ofcourse I am also really proud of what you have accomplished this year and 
I hope you are too. Sometimes things don’t always go according to the plan 
and for a seccie this can be quite hard but I truly hope that you look back on a 
great year. It was hard to follow everything from Roffa but I heard great 
stories and once in a while I was there to experience it myself. Now your 
board year is done and you have your own kandi, who will be a great a seccie 
as well. Thijs enjoy your board holiday and your time off before you will finish 



 

your bachelor. Good luck with “het zwarte gat” but I am sure you will enjoy it 
and from my own experience I can tell that it’s not that bad! Best wishes, 
Kels. And then to kandi of my kandi, and also a bit my kandi, Stella. I am sure 
you will do great and I love to see some things of myself in you. I am sure you 
will be a super seccie and I am looking forward to het seccie kaartje and you 
entering the “Mooiste Functie”!! P.S.: please don’t you dare to put a picture of 
your board on the card. Now it is time for Miss Money, my dear Kandi, dear 
Wieke, a little over a year ago, I got to know you. It was difficult to get to know 
you well because you were still in Sweden, and at first, we only talked via 
Google Meet. However, I was able to get to know you a bit because you had 
posted vlogs of your time in Sweden online. After studying these carefully, I 
got a better picture of my Kandi. Nevertheless, I had some concerns from 
watching the vlogs. You were not accepted into the Finance Committee in 
Sweden but were accepted into the Marketing Committee. The question that 
crossed my mind was: is this really the new EBF Treasurer, or should this 
have actually been the new EBF IT & Marketing Officer? I was also 
concerned about the aesthetics of my desk. I was used to the aesthetic of my 
broken office chair and organised chaos in my penny corner. I thought: what if 
it happens that there will be a sheep cushion on the chair and snowman 
decoration in the window? That would make the penny corner maybe too 
cozy. Is this what we want??? Fortunately, I was reassured quite quickly. It 
became clear to me when you wanted to record a TikTok with me that you 
were absolutely not suited to be the IT & Marketing Officer. That plan never 
really worked out, right? On top of that, you became adept with the wonderful 
Exact Online in no time, so you were exactly in the position where you 
needed to be.  About the office aesthetics, when I was at the office again last 
month, I fell off the penny chair as usual because it still hasn't been fixed. 
Fortunately, you've maintained that bit of romance well. I'm still not entirely 
sure what to think of the Donald Duck pockets in the penny corner, but as the 
EBF Penny, I think you're allowed to be a little bit of a nerd sometimes so that 
is totally ok, Wieke! So, in terms of function and office aesthetics, it all turned 
out perfectly fine in the end. But there’s one thing I've always been worried 
about: can my Kandi handle drinking? At the SEBO BBQ a year ago, you 
made a very strong impression. Your execution of the worm was absolutly 
flawless, but I've never seen anyone look as hungover as you did on the train 
the next day. I thought: is this chick going to survive her board year in terms 
of drinking? In the meantime, I've learned your secret to handling drinking: 
you've turned extremely slow drinking into an art form. The legend goes; that 
all the bottles of rosé you once started are still not finished! And then you're 
surprised when you get the comment that even your own Kandi can drink 
better than you? All jokes aside, I am incredibly proud of you, Wieke! This 
past year, you have shown that you are an amazing penny. In good times and 



 

bad, you have demonstrated that people can rely on your financial 
knowledge, but most importantly, on you as a person! You have been there 
for EBF and, more importantly, for your friends through thick and thin, and you 
should be very proud of that! I am most certainly proud of you! I hope you 
look back with pride on what you have accomplished this past year and that 
you will enjoy your well-deserved vacation! Best of luck finishing your 
bachelor's degree after the break, and we will luckily speak to each other 
quite quickly again, in the glorious kasco meetings. We have another financial 
year ahead of us, this time with Veerle in charge. Veerle, I also want to wish 
you a lot of success! Take a good example from the fantastic predecessor you 
have! If you do so, I am sure everything will turn out fine! Lots of love, and 
ofcourse financial prosperity, David. Dear Kandi, dearest Jara, Here we are, 
the end of your board year. Time has flown extremely fast, and what an 
incredible growth you've experienced. From a shy PR puppy to a confident 
PR tiger who managed to show Robin how to fulfill the most important 
function of the EBF Board. Well done. The year hasn't always been easy, but 
look at how amazingly you've handled it all. I've always been proud of you 
(even before your board year had started), but reflecting on the past year, 
you've truly surpassed yourself: from perfect promotional material to personal 
growth, you have every reason to be proud. Throughout the past year, you've 
dedicated yourself to making the EBF shine. Making promotional material 
probably feels like second nature by now. However, you finally get to pass the 
responsibility. You will never have to convince any PR about the EBF's 
Corporate Style anymore, or remind Hans to share the details about an event, 
or beg Wieke for extra promo budget. Or will you actually miss it a bit? 
Luckily, you will be able to closely watch how your successor takes charge. 
Speaking of successors, I remember myself reflecting in the previous speech 
on how much Eline, you, and I are alike. Your successor would fit right into 
this, right…..? I was so curious that I couldn't resist questioning you a day 
before the EBF Board announcement. And before I knew,  I figured out who 
the new Jara 2.0 would be. To my surprise, it wasn't a sweet princess with an 
innocent smile like you. Nevertheless, I recall both of us being incredibly 
enthusiastic. Unfortunately, I "forgot" to inform my own board about this 
fantastic news, a mistake they still haven't quite forgiven me for #echtsorry. 
The only question in my mind was, "Who will continue our legendary 
tradition? Who will “ontgroen” all those ties at the constitution drinks?" It's 
certainly one of our main responsibilities, and both you and I were so 
incredibly busy with this tradition during our year that we never found time to 
plan a fun PR uitje with our predecessors (oeps). Maybe Robin can finally fix 
this. In turn, you could decrease some of his workload by returning to a consti 
once in a while to collect some labels. Such a lovely tradition cant get lost !! 
Dear Jara, I hope you look back on a wonderful year. A year in which you 



 

made the EBF shine, experienced incredible personal growth, and built close 
relationships with your fellow board members. I wish you an amazing holiday, 
you've certainly earned it. I hope that we will continue with having our lovely 
PR dates, because those are the best! Big kiss and lots of love, Fleur. Luuk 
Haaijer, MIJN KANDI, as you already got the speech of a lifetime at the 
beginning, I will keep it short. I couldn’t have imagined a better Kandi than 
you, what a sick year did you have. My HALV speech started with your, ‘for 
that moment’, greatest achievement of the year, the fourth main partner. Of 
course this is still something to be amazingly proud of, but this is only one 
step that brought you closer to your actual biggest goal of the Year. The 
TTOOONNN!! You actually fucking did it, which have made me a very proud 
predecessor and fellow commercial! After all, at the beginning of the year 
your treasurer did not have the biggest of confidence, you proofed her wrong 
big time! Great job.I think that the fact that you achieved this goal has a lot to 
do with the time you didn’t spend fucking, come on Luuk. I thought that after 
half a year you should know better then only have some “Play Dates” and 
‘platonisch slapen’. Even though I heard that sometimes you did have the 
balls to go to the next step, you can still learn a lot from Hans. Okay besides 
that, this year you did show that you're not afraid of a little kiss. Starting with a 
minor on the Introduction camp to kissing a Recruiter, still proud! Only on that 
last part, of course. But did I not tell you to keep it professional this year, first 
kissing one of the board members you supervise, but your very own Kandi??? 
Man o Man, but okay I heard that you have now set your eyes on a different 
board, which by all means is fine, because after tonight your responsibilities 
are over! But as you said you are going to miss being on the board and this is 
one thing I admire about you. The non-stop drive and enthusiasm with which 
you did all your tasks and welcomed everybody into the office. Keep this up, 
because this makes you an outstanding individual! I loved the time we spent 
together this year and hope to see you soon after your holiday! I know you 
enjoyed your board year as much as I did, but now it is time to take some well 
deserved rest and get back into the ‘normal’ life! Lots of love, Ivo. Onto the 
most important officer of the Board, Dear Party officer, dear Hansie, I cannot 
believe we are sitting here today at your own general members' meeting 
already – don’t say I did not warn you that time would fly, though. Right now, 
you've had a kandi yourself for quite some time, but I still have a last bit of 
handover for you: please don’t forget to keep calling her kandi, especially a 
few months from now. I am sure you want payback time for all the lovely 
names I had for you. Even though I might not be physically there, mentally I 
am, of course, with you all tonight. You probably also thought, “She has been 
gone for quite some time now, so probably my speech is not going to be 
awkward” – oh boy, you are wrong in so many ways. The most awkward thing 
might be that you are STILL NOT in the group chat with all the interns there 



 

were before you within EBF. You had one job, mister!! Please raise your kandi 
a bit better than I did with you and have her join the group chat when she 
actually IS a PIO. By the way, now that we're talking about it: we are also still 
waiting for the internenuitje to happen. But I think we will be waiting a long 
time, since during working hours you are either still asleep (in bed, not even in 
the interim) or playing chess – so I will put my hopes on Puck to do a bit 
better again. (Suggestion: schedule it in September so that a certain person 
can join too.) Even though we have learned from Gijsje that the Sandwich 
Method (this is probably not an English word) is not an effective way of 
communicating, I am still going to use it in this speech (but reversed). 
Because there is one thing I have deep respect for, and that is playing and 
winning the biggest competition of the year. I mean, obviously, you were 
going to win, but the fact that you started this year in – from this competition’s 
point of view – an unfortunate position, and yet you managed to keep your 
eyes on the prize, is truly worth mentioning. Additionally, I did manage to keep 
some eyes and ears open in Groningen, and I figured you fell back into old 
patterns recently. Did she add to your total score though? No, just kidding, 
you know I’m a big fan of this old pattern so you go my mannnn!! We are 
getting to the bottom of the sandwich, and, ladies and gentlemen, this is a 
juicy piece of bread, I can tell you. I have been warned that if you sleep in the 
near vicinity of Hans, who has drunk a lot of alcohol, he will go sleepwalking 
and join others in bed. I wonder: does he just go home with the roommate of 
the girl he ACTUALLY wants to get with, just so he can have a nightly 
adventure trekking to the RIGHT girl’s room so that he can score double the 
points for the regelbokaal and wake up and have breakfast with the nicest 
one? I see a business model here, B17 boys, please take notes!!!! Well, guys, 
I hope you enjoyed the little sandwich I just served you because it’s time for a 
sweet dessert as I will end this speech with some kind words. Dear Hans, I 
truly hope you enjoyed every minute of the year. You have organized great 
events together with your committees and did an amazing job recruiting a 
suitable successor. I wish you all the best with your future endeavors and 
please let’s organize a dapri to set a new date for the Pannenkoekenschip 
with Friso, Friso’s kandi, the kandi of Friso’s kandi (aka you), and the kandi of 
the kandi of Friso’s kandi. Sorry not sorry for this Kelsey. Then, some words 
for Puck: I, of course, know you as an amazing committee member of the 
lovely SPOCO, and I truly enjoy seeing that you are still hanging out so much 
together. I am sure your organizational skills will meet the requirements to 
become an amazing PIO, and I wish you a lot of luck in the upcoming year. I 
am sure we will see each other often once I am back. Please enjoy tonight 
xxx. Tim, the man with many nicknames. And yes, we're going to list them 
again: Timbo, the Bridge, Krullebolletje, Candy from the Week, WD40 of the 
board. Thinking back on all we've been through together, it's fair to say it's 



 

been quite a ride. Our friendship kicked off in Lisbon, where we were 
roommates, and you had the pleasure of falling asleep to the sweet 
symphony of my snoring. Our friendship blossomed between the Portugese 
vineyards, Sagrès, and Super Bock. Remember that gondola ride we thought 
was a good idea? Who knew it would turn into a sauna on cables? Not us, 
and it was one of the worst experiences I had. During your Candy Period, I 
truly saw what an amazing guy you are. Every day you told me a new 
adventure you had the day before: sleeping alone in the middle of the night in 
a park in London, getting pooped on by a pigeon, being persuaded by a 
Jehova’s Witness, and, of course, your legendary banana jokes that left 
everyone GAS-PING for breath from laughter. It’s always a blast being around 
you, brother. Then there was our canoeing in the canals of Groningen. The 
lady of the canoe rental assured us it was de-fi-nit-ly impossible to tip over the 
canoe. Well, we proved her wrong and spent the next hour wrestling 
ourselves and the canoe out of the water in front of an audience of 20 people. 
You were even later randomly recognized by someone in the city as ‘that 
canoe-guy’ where after she showed a video of 10 minutes of us struggling in 
the water. You also found love during your board year. It even started back in 
your Candy Period. It's wonderful to see, my guy. But you better teach your 
successor not to continue the trend of Careers doing these kind of things ;). 
Tim, I know you also had a hard year, but I love how you have managed 
during this time. And I hope you still had an amazing year and enjoyed 
everything to the fullest. You organized amazing events and made me proud. 
Your positive mindset and uplifting energy when you walk into a room is 
something to cherish and will be a blessing all your life. I love you man and 
we will see each other enough upcoming time. I am proud to call you my 
successor and C C C C A R E E E E R To Pien: we’re going to plan in a lunch 
this week. I wish you good luck with Careering this year. This will be one of 
the best years of your student life. You will do great! Liefs, Vic. Well kandi’s, 
your board year has come to an end! What a year you had. We hope you 
enjoyed every moment of it. For now, enjoy your board holiday, you deserved 
it! And shortly to the 18th EBF board; good luck and most important, have fun 
upcoming year! It has been said often enough, but you will have a great year 
and we are sure you will take the EBF to the next level. Lots of love, B16 

Lianne Alberts: Dear EBF board 17. 2,5 months ago we started as your candi’s, not knowing 
all that was to come. We had the most amazing time and could not have 
wished for better predecessors. We now all have some special words for 
you.. Ha Niek, to start the same way you have started 99% of your messages 
to me. I remember the first time we spoke, in the kitchen of the o so beautiful 
interim. I wish I could say that the moment I saw you all my fears went away 
and I felt instantly at ease. However, that was not the case with you shaking 
my hand in the most formal way possible. The day after our announcement, 



 

when we had our brakke brunch I thought “this will be the moment I will get to 
know Niek”. But nothing appeared as I thought when the first thing I heard 
was that my candidate period would start in a few days, as that is how long it 
takes you to recover from your hangovers. Luckily, I quickly got to know you 
better with our very well-organised overdrachtjes and I soon came to the 
realisation we had quite some character traits in common. After hearing you 
had told your board the same, it felt like it was supposed to be with you as my 
predecessor. Moreover, I soon learned that you were a real gossip girl, 
wanting to gain all the insights from our candi adventures. Then, the running 
diner, I must admit I was a bit nervous, but looking back, it is safe to say I had 
the most amazing evening. Starting with some vipers, losing the blender 
knife, hosting guests, visiting het vaatje and going on a little adventure to de 
wollie and het fust after. Although you never directly told me I did a great job, I 
have heard enough “smart and sharp” comments to know you are thinking it 
but it’s your ego blocking it. Another thing that’s blocked, is your favourite 
blouse. I am stating “it is just the best mix of being formal with a fun twist, 
perfect for every occasion”. To continue about that ego, there was no way you 
were going to let a candi win the stafdrinken from you, even tricking Jarno into 
waiting on you to finish together. Or when you instantly feel attacked when I 
ask you if you arrived home safely after going out, as if I don’t trust you. Now, 
all jokes aside, I can 100% honestly say you are not as intimidating as some 
people might think, and I could not have wished for a better predecessor. Not 
only did you prepare me amazingly for my tasks, you were always there to 
take care of me if I took it a bit too far again and were the first to ask about 
the beer budget at the SEBO. I promise I will leave your flexplex flex, so het 
hok will keep feeling like your home, and so at least one person keeps their 
desk neat. Despite wanting to finish your masters here in Groningen in 1 year, 
you should not study too hard. Otherwise I will have to block some time in 
your agenda to come visit us. Thank you for everything, and I wish you the 
best. Now, citing you once more, it is time for us to leave the nest and fly out. 
Lots of love, your candi Lianne.  P.s I am still waiting to hear you recipieren.  

Zohal Faizi:   Dearest Pelle, could you have imagined that we would be standing here if 

 someone had told you this in November 2021, when we had just met and 
were 'researching' HRM in beautiful Madrid? The unforgettable ESR Fall of 
2021, I can still hear you scream “ESR OUT!” when we had to leave the 
metro. Or when you said “chickennuggets, fries sauce, hamburgers all the 
way, mhmm mhmm mhmm imma be there!” This is a memorable moment that 
I will never forget. Just like when my phone got stolen when I was taking care 
of you puking. But oh well Pellie, because of your sweet personality and 
your kindness you can get away with anything. Like harassing Robin, Jarno, 
Niek and many many more men. They secretly like it ;). Or like leaving 
Lianne behind after the Big 5 BBQ. Surprisingly you were able to talk it out 



 

drunkenly, because your state that night… it was not that pretty. Luuk and I 
found you wandering aroundlonely through the streets of Amsterdam, where 
your pants were half open, what were you doing before? Speaking of 
wandering around on the streets half naked. You also like scaring people to 
death, like after our Candi announcement, when you walked home from an 
active member's house, barefoot and half naked, letting no one know if you 
were still alive or not. I kinda get it, getting so wasted because the night 
before, you were partying so hard since you just announced your successor, 
me! I loved all our great talks and transfer meetings, where we were having 
some ice cream, great walks, sushi and laughs. Even our well known Vice 
Festival, which will also take place again this year. It was a great day for the 
both of us, but the evening? The  evening was worse. We peeked sky high at 
4PM and still had an alumni event at 9PM. I find it hard to remember what we 
did exactly between 5 and 9PM, but as many of my board members can tell, I 
sneaked into your house, we ate some pizza (mostly you) and then we took 
the nap of our lives. It was such a good nap that we woke up 3 minutes 
before the alumni activity. We were in such a rush that you even forgot to fix 
my sleep hair. This is something I cannot forgive you. But dear Pellie, I am so 
glad that I can follow in your footsteps and to have you as my predecessor. 
You are full of light and happiness and I love all your positivity. I could not 
have imagined anyone else to prepare me for this amazing upcoming year. 
Thank you for everything, and have the most fun in Utrecht... and please, 
come visit us because I will miss you.  

Stella Versteegen: Dear Thijs, I’ve known you now for 3 months, since before that, we never 
even talked with each other. I only knew you because you were the 
boyfriend of another EBF member, which was very clearly demonstrated on 
Instagram and real life. But in the past 3 months, I got to know so many more 
things about you. We had many events and activities together, with the 
consti’s and running diner as a highlight. Starting off with our first consti, 
where you suddenly stated that you were going “relling”. You showed us all 
the rules and directions at a consti with a special focus on throwing beer. 
Unfortunately, this incident costed my fellow candi her eye, but I believe she 
has forgiven you for it. The running diner was our second activity together and 
this was actually going so well. We could talk easily with each other and even 
the cooking went well. This is also where I discovered that you had a secret 
ambition for cooking, which I think something your fellow board members 
don’t even know. But next to all these informal activities, we also had some 
serious business to do: overdrachten. I believe it took us 6 weeks to plan in 
the first overdracht, because you stated that the later the overdracht, the 
better for my memory. I think this quote is just a cover up to prevent that I 
would make the same mistakes as you did. For example sending a consti 
invitation without a subject in it. Or putting events on the agenda at the wrong 



 

time, so we arrived at the social of ESN in front of a closed door. But you 
highlighted to me at every overdracht that this is the first thing which I had to 
do better, which is definitely a form of self reflection. Unfortunately, I must also 
mention that the first email I wanted to send about the Alumni activity didn't 
have a subject either. Luckily, you were still so traumatized by your mistake 
that you caught it in time. This alumni activity was also the first activity which I 
organised, and although you helped me with this, at the moment supreme, 
you weren’t there. You were rather cycling with your girlfriend at the Veluwe, 
then attending the first event organised by you own candi. All jokes aside, 
Thijs I’m very happy with you as my predecessor, as you’ve taught me a lot 
and I could always reach you with my questions, even if they were a little bit 
stupid sometimes ;). Although I already was very happy with our function, 
your enthusiasm and engagement made me realize even more how amazing 
our function is. I wish you all the best with continuing your study next year and 
hopefully you’ll stop by sometimes. Lots of love, Stella 

Veerle de Graaf:  Dear Wiek, I still remember meeting you at an EBF social this February. 
There you suggested grabbing a coffee to discuss the position of treasurer, 
and although I immediately  declined, it's hard to say no to you and you put 
your number in my phone– and here we are now. However, I really got to 
know you during my kandi period. My kandi period began very organized and 
structured, thanks to you as my predecessor. While some of your board 
members started their overdrachten in the final week, mine began only a few 
days after we got announced as the new board. Your structured approach 
sometimes clashed with the chaos of the hok. I’ve heard you shout, “Why are 
there always so many people here?” countless times. When things got too 
overwhelming, you’d escape to get a cup of tea. I remember when Luuk 
refused to lower the music, and out of frustration, you took your entire 
computer screen upstairs to work alone – all with one arm! Even during our 
running dinner, you preferred staying home to do the dishes rather than 
joining us for a night out. One night, when we were both a bit tipsy, I joked 
about quitting. You didn't get that this was a joke and your first reaction was 
“No but what about Exact?" Isn't that just way too fun?”  Through you, I got to 
know some of the interim guys, especially the ones you  secretly call your 
boyfriends – though they can never know about this. This led to some 
confusion for us kandi’s when you told us you broke up with your boyfriend. 
We assumed it was your real boyfriend, but it turned out to be your fake 
interim boyfriend, who just happened to look arrogant that morning. Over the 
past few months, we also went out a lot, and I got to see a different side of 
you. You always manage to ask the most unhinged and straightforward 
statements when you’re drunk. One time you got the idea to go past all the 
kandi’s and who of the board members would sleep or date with them. 
Eventually, when you set everybody up with someone it was your turn. So I 



 

had evaluate your chemistry with all of your own board members, and I can't 
tell who was the best match, certainly not if it was Niek. Anyone who has ever 
drunk with you can confirm this: you are the worst chugger I have ever seen. 
You always invite me to join the penny bak, but the way you chug, everyone is 
already on their second beer by the time you’re halfway through and decide to 
give up. That's why I decided to take matters into my own hands and offered 
to turn our overdrachts period around and give you an overdracht chugging 
beer, which everyone will see tonight still needs to happen. But all jokes 
aside, I couldn't have wished for a better predecessor! From the start of my 
kandi period, I could tell you anything, and you always checked in on me 
when things got super busy or overwhelming. Over the last two and a half 
months, we’ve had so many fun times together, from always fully debriefing 
the night before to letting me third-wheel when I was tipsy on the train back 
from the in-house days. Last week when we had our bbq’s I mentioned that I 
am really going to miss being your kandi and if I couldn't do it for another 
year, in which you responded that you then finally would have your personal 
secretary.  

Robin van der Meijden:   Lovely Jaartje paardje, I do this, because that's what you always do when 
you want to tell something fun or important. At first, I didn't even think about 
my current position, but that all changed with the info meeting. You presented 
your role with such passion that I couldn't help but notice. As someone with a 
background in marketing and IT, I knew it would be a great opportunity. After 
a few coffees and interviews, there I was, your first little kandi. On the board 
announcement day, I got dressed up as a lovely pink knorretje. Whether it 
was intentional or not, I'll leave that in the middle, but it was definitely a day to 
remember—or perhaps to forget. When I returned to the interim the next day, 
you accused me of faking of having a girlfriend, as I had mentioned I did have 
one. You were right, I lied, I didn't have a girlfriend, just a situationship. Well,  
at least I can proudly call her my girlfriend now, how's your situationship 
going? Back to OUR kandi period—or not really, because what happened at 
the running dinner? I was told that the running dinner would be THE time to 
bond with your predecessor and have a great time together. Wrong. When I 
arrived, there was another person. Who? Maarten, standing there with a 
smile. Third wheeling was a humbling experience. But let's move on from 
talking about Maarten, as I CAN stop talking  about him. My kandi time was 
never boring with you. As I rocketed through all the one-on-ones in two 
weeks, our get-to-know meeting flew by so quickly that I ended up taking half 
an hour of the time meant for my fellow board member Veerle. I guess i will 
never get to know her. Whatever, it was gezellig. We just couldn't stop talking. 
It was funny because you told me in the same session that you were really 
shy in the beginning and took a long time to call your predecessors. I did the 
same thing, but in my case, you didn't give me the phone numbers, so i could 



 

not call them. Whereafter you angrily told me how my predecessors were still 
waiting for their calls. I was searching for those numbers as hard as you were 
searching for a sign of life of Pelle after the candi board announcement. 
Luckily, this only happened twice. As for the first time, you only gave me half 
the phone numbers, which send your predecessors in another angry rant as 
to why i only called the some of them and they felt left out. I guess i will never 
know them, but i do know the most important one, and that is YOU. Jara, I've 
learned a lot from you and appreciate that you could always find some time 
for me. You gave me valuable insights, even though you always said I 
probably knew some things better than you did. You always asked if I was 
prepared for the board year, and thanks to you, I can confidently say the 
same sentence as you will say to maarten in a few years…. yes, i do. I hope 
to impress you with some IT improvements, but on the marketing side, I'll 
probably call you a lot for advice since you did such an incredible job. But 
before we end, lets look back at the SEBO , the first time i saw you a little bit 
tipsy after chugging a bottle of rose. Jara when you just asked why I took a 
bottle of rose with me you thought I was going to chug it. Lieve schat, wat 
denk je nou zelf? Let's make tonight as gezellig as well it’s the SEBO and the 
bottle will be waiting for you backstage. Much love, Robbie 

Jarno Prins:   Dear Luuk aka sharky. What a past two and a half months. We first got to 
know each other when you took over from Ivo last year, and you got to 
supervise my commercial committee. What a time, that now a year later I’m 
your kandi. I still remember how I had the desert round during the running 
dinner at you and Ivo and now some weeks ago we made the same during 
last running dinner. But last months you had not only me as your kandi, but I 
had to share you with Pien as an adoptive kandi, as you made sure that the 
externals were as well-prepared as possible for the coming year. You not only 
forced us to call on “het hok”: ''Call now, here!'' or when I told you my CBC 
predecessors weren't answering, you said: ''Did you call twice too?''. But also 
pushing me from day one to call all the predecessors and saying how hard 
my CBC-weekend is going to be if I didn’t call quick. But let’s be honest, you 
didn’t even call all your predecessors, and you also survived your weekend. 
However, we had great moments during the kandi period. I remember our 
company visits where you blasted your Efteling music in the car while “the 
childeren”, as you called it yourself, were in the back. Speaking of company 
visits, although my introduction needed some improvement the first times at 
the company visits as you told me, I at least didn’t forget to introduce myself 
as you and Tim did at EY. Besides guiding the externals of the board, you 
also got spontaneous interest in my chair on former board day and for a 
minute you disappeared out of sight and came back like nothing happened. 
You thought no one saw you, but the next monday almost everyone already 
knew as we discussed it during breakfast. This was also the day you said: 



 

“ach het zat er ook wel aan te komen” to quote you. Well mistakes can 
happen. But Luuk, sincerely, I want to congratulate you on reaching the magic 
‘’ton’’. Of course, the last thing you could do after spending so much money 
on lustrum or the time you forgot to check everyone online in during the ESR 
you organised costing quite some money. But seriously, despite all the ups 
and downs last year, you made it to the ton and now belong to the 
‘’ton-genootschap’’. This is something you can be proud of and is a great 
achievement.I wish you success in the coming year with finishing your last 
courses and your thesis, and I hope you spend your time more wisely on this 
then you did last month only watching series. Luuk, for now have fun on your 
board vacation and I hope to still see you a lot on the interim coming year. 
And I look forward to the Johan Cruyff Schaal match where we will go 
together. Oh, and be warned that I surely will still call you (or facetime, as you 
like this more) sometimes for help. Your kandi BonJarno.  

Puck Koopman:   Dear Hans, As I think back to when you first guided me in the sports 
committee, it was already clear that you knew how to enjoy a good party. 
Little did I know that during the following weeks, I would discover just how 
much of a party enthusiast you truly are. It has been incredibly fun, although, 
unfortunately, we had to miss you during the running dinner. I wonder if it was 
because of something you ate the night before or perhaps it had something to 
do with those drinks after the Tema lustrum opening party? As you 
consistently reminded me during my candidacy, being the PIO is undoubtedly 
the best position on the board and that PIOs are undoubtedly the best people. 
One of the most important responsibilities of the PIO is, of course, to secure 
the infamous “regelbokaal.” And I’m sure no one in EBF doubted your ability 
to keep it with the PIOs. congratulations! The significance of this can be seen 
clearly in the “PIO BIBLE” aka my transition document which I, by the way, 
only received this weekend. Even though handover meetings were somewhat 
lacking the past two months, perhaps due to your somewhat chaotic planning, 
you made sure I mastered all the social aspects of the job and prepared me 
to shine in the upcoming year. And of course, as PIOs, we gladly fulfilled the 
job of being the last ones in the club in Amsterdam last week, until we were 
basically “bonjoured” out. Initially, as you know because I couldnt keep my 
mouth shut, i was determinant I wanted to do things completely different in my 
board year. However, i think i have to come back on that a little bit. I’ve 
realized how quite similar we actually are. A bit chaotic, always ready to wild, 
and of course, always where the commotion is. You did a great job, together 
with Thijs, on the committee formations. And “The Big Puzzle Day” as you call 
it, is something that you really thrive in with your people skills. I hope to 
develop these skills as good as yours this year. Additionally i genuinely 
admire how you kept the enthusiastic party animal vibes for the entire year at 
all those events and how you have that natural feeling for event planning. In 



 

accordance with you attending and often closing all those parties i think It’s 
only typical to receive a message at 1:00 AM asking if I can attend a meeting 
at 10:00 AM, or at 3:00 AM informing me that the morning meeting has been 
rescheduled. Hans, becoming a PIO with you as my predecessor has been 
an honor. You have instilled confidence in me to take over the role. I am 
confident that we will keep seeing each other the upcoming years and I look 
forward to an “bak trekken” with you at one of our socials or having a “brak” 
koffietje at the interim. Thank you for everything, I wish you all the best. 

Pien Kokelenberg:  Dear Tim, let me start by saying that this past year you did an amazing job. 
Together with Luuk you reached your target, organized a great business diner 
and you found your girlfriend. Who you have introduced at least three times, 
because you keep forgetting you have already introduced us. Each time, you 
proudly mention that this was one of the achievements of your board year. 
We’ll overlook her previous leadership role that required your guidance. 
Speaking of last year, I remember meeting you at the introduction camp, 
having to sell coins, while the party hadn’t even started. It led to great 
conversations. Even made sure we spoke again at the beginning of the year 
party, though I am not entirely sure you remember. During this past year, I 
tried to challenge myself by doing new things. One of which is a board year. 
During my candidate time, you made sure to challenge me even further by 
throwing me under the bus wherever you could. By leaving me alone at the 
Vesting consti, and by letting the phone ring wishing me good luck and 
ensuring I had to handle the situation myself. You always insisted it was the 
fastest way to learn, and I suppose I can agree, although I didn’t always like 
it. You even ensured that when you weren’t available, Luuk would step in. 
While my candidate time has looked a little different than the others, you still 
managed to prepare me for the upcoming year and even made sure the 
whole office knew my last name, by always screaming it, or introducing me by 
emphasizing my last name. This candidate time we have already visited some 
companies. On the second visit, you made sure you partied the night before 
with the alumni wine tasting and your signature dance move - putting two 
fingers in the air. However, after drinking beer for a whole year the wine didn’t 
agree with you. After a two-hour drive, the next day you were looking forward 
to a nice warm soup. Sadly, they only served Gazpacho which definitely 
wasn’t your favorite. Besides not feeling the greatest and having a horrible 
soup, you did a great job at the company and no one noticed a thing. Making 
jokes like you always do, and making sure you say ja, nee, precies. All jokes 
aside, you did an amazing job last year, and I thoroughly enjoyed our time 
together. You always walked in with a laugh on your face, which was 
contagious. I hope to see you again soon at het hok and obviously, at our 
career outing. Let’s hope this time you won’t be posted on Dumpert. Liefs 
Pien. Dear Luuk, normally, I would only speech to my own predecessor. But 



 

as mentioned earlier my candidate period went a little differently, due to some 
circumstances. That’s why I became your peet-candi. Not going to lie, I was a 
bit nervous when you told me you would handle some of my overdrachten. 
However, I quite quickly noticed that having a big mouth worked quite well 
with you, and even made you fall silent. Looking back at my candidate time, I 
am very happy and grateful that you took me on as your peet-candi and I 
learned a lot. Thank you for this amazing time, and I hope to see you soon. 
Although I think it will be pretty difficult to keep you away from EBF. Liefs 
Pien. Well, I guess that was it. Although your work is done, we hope to keep 
seeing you at het hok and in the city, we will miss you and wish you all the 
best for the next steps you are going to take. 

Niek Schulte: Dear Lianne, or as I should call you from now on, the new Chair of Chairs of 
the EBF, it has been quite the journey, preparing you as the new chairman of 
our association. I got my first impression of you on the day that you were 
announced, the whole day you and your fellow board members had to 
complete quite a few challenges. Sometimes with alcohol involved. However, 
these challenges did not seem to make you tipsy or drunk in the slightest. 
somewhere in the middle of the evening, most of your board members were 
already quite drunk, but not you. Or so I thought. Because I remember you 
coming up to me before going to Huize Maas for the announcement social 
and asking if there was any booze left, since you didn't ‘feel’ anything yet. So, 
I gave you a bottle of booze and you started chugging it. This was a huge 
mistake on my part, because it resulted in you getting blackout drunk. It was 
like a light switch going off. Because, Lianne, kissing a guy at your board 
announcement and not even remembering it. That's not really chairman-like. 
That was not the only escapades you made during your time as my kandi 
though. You also shared the bed with one of our previous Project & Inclusion 
Officers. The one Puck was also quite fond of. And who could forget the 
kissing with the chairman of the MARUG. Then, for a while you took it a little 
bit easier. Until the Old Board Day arrived, where you kissed with Luuk, even 
though it was strictly forbidden. All this I could forgive, if I could just delete the 
memory of you and Luuk sensually holding hands at the SEBO BBQ. Kandi, 
kandi kandi…Getting with guys is not your only strong suit though, because 
my god Lianne, you are clumsy. Everyday you had new bruises somewhere. 
It’s like you were collecting them as souvenirs. Although I never say you get 
one, until the Old Board Day.. You falling off the picnic table during your 
speech was quite a way to introduce yourself to all the old EBF Board 
Members. Afterwards, feeding you dinner as if you were a toddler was an 
unforgettable bonding experience. I hope this isn’t a sign of things to come in 
your chairmanship. Despite all these unchairman-like moments, you really 
improved in the last week. At the BIG5 BBQ you gave a speech that actually 
mentioned the EBF, a critical detail that I missed last year, so well done. But 



 

in all seriousness, Lianne, despite all the wild moments, I am incredibly 
confident in your ability to lead. You've shown that you have resilience, 
humour, and are strongly opinionated. I know for sure that you will be an 
exceptional chairman, and in many ways, you will definitely surpass me. May 
your board year be as exciting, fun, and occasionally chaotic as your 
candidate board time. Good luck, and I can't wait to see what you will achieve 
in the upcoming year. Lots of love, Niek 

Pelle Hofsteenge:  Dear dear Zohal, our time together did not start just last year, but already 
years ago during our ESR trip to Madrid. A truly legendary edition with an 
amazing group, amazing city, and amazing time. We both enjoyed our time so 
much that we continue as active members of the EBF. You became the 
lustrum committee, for which you had to work extremely hard but made it 
work. You showed your determination and capability back then and although 
the ride was rough, you made it work. You mentioned you wanted to become 
more involved in serious business and professionalise yourself hence, the 
position of Vice Chairman. And here you are! You made it Zohal. At first I was 
impressed by your efforts into acting all grown up, cuz you really made me 
believe it. But Zohal, after just a couple of weeks, I recognized the same 
Zohal from years back in Madrid. The giggling, the gossiping, the drama. It 
does not help that your fellow board members cause a lot of drama I must say 
but still. So please, remember your efforts and become the grown up and 
professional you were aiming for. Luckily, you got a whole year to achieve this 
goal. Zohal, you know me by now, a serious note is always followed by way 
too kind words so here we go. I am proud of you and how you are handling all 
the different stuff going on these last months. You met seven new people who 
were constantly around you with different opinions, ideas and motivations and 
from day one you tried to manage this together with Lianne to make the best 
out of your time together. You also had to handle my Board with all different 
personalities and opinions, something your ADHD brain might find hard 
sometimes. But from tonight onwards, you will be the new vice chairman of 
the EBF and I am extremely proud to say so. I know you are going to meet 
hurdles, make mistakes and be a bit too naive sometimes. But the latter might 
be just a vice chairman thing. Be the good cop just like I was and remain 
focussed on your goal and how to get there. Make the best out of your time 
together as a Board and the Interim en aim high. I am thankful for our time 
together during ESR, during our transition dates which we made as fun as 
possible with our ice cream and sushi. But even though we had fun, we also 
had good conversations about the position. I wish you all the best, all the fun 
and an amazing Board year overall, With love, Pelle.  

Thijs Hosmar:  Dear Stella, after more than two and a half months of waiting, the time has 
finally come. You are about to take on the most beautiful function on the 



 

board. And I can say with certainty that you are going to do an absolutely 
fantastic job! You’ve already sold out your first event straight away. That was 
wonderful to see. What you managed a bit less well was that you didn't 
reserve a spot for yourself. Fortunately, you were able to fix it so you could 
still attend your own event. While I have great confidence in how you will 
perform your role, I do have some concerns about your behaviour when 
you've been drinking. You did do quite a few stupid things during your kandi 
period. Let's start with the awkward moment at the Running Dinner when Rik 
walked in. The tension was in the air, which was understandable since you 
had slept with him the night before. You certainly know how to pick your men. 
During the Old Boards Day, you hooked up with Nicolas, the Commercial 
Officer from a few years ago. Not very loyal to one of your former seccies to 
go for her ex. Maybe it’s to get back at the old seccies because at the seccie 
uitje you needed comforting because you were so scared of an old seccie. 
The day before, you had already messaged me about what to expect and that 
you were a bit nervous. On the Old Board Day, fortunately, you were already 
having a good time with her, so I think that has all been resolved. It also 
seems the case that you like to have a drink from time to time. During the 
seccie uitje, you were so drunk that you walked home without your bike. After 
the BIG 5 BBQ, I heard that you were rather quiet in the morning, but then 
something quite different came out of your mouth. I will not mention it here, 
but everyone can probably guess what that was. What I am certain of with 
you is that EBF will be your number one priority this coming year. As it 
already was this year. Going on the ski trip and skipping a resit, that’s true 
loyalty. Whether it’s the wisest choice, I don’t know, but it’s good to see where 
your priorities lie. With this mindset, I am sure you will do an incredibly good 
job in the coming year. You quickly knew what you would do better than me. 
That hurted a little, but I am convinced you will fulfil these big words. The 
slightly insecure Stella you were at the beginning of your kandi  period has 
quickly given way to someone with a critical eye who is driven to make it a 
great success. With that said, I have all the confidence that you will do a great 
job this year. Good luck the upcoming year and don’t forget to enjoy it! Love, 
Thijs 

Wieke van Heteren: Dear Veerle, the time has come, and your year is about to begin! I am very proud 
to call you my successor, and I couldn't have wished for a better one. 
However, when I first met you, I had a different impression. The first time was 
at an EBF social, where you were ridiculously drunk. The second time was in 
Palace, where you were also ridiculously drunk. And the third time was in the 
Negende Cirkel, where, surprise surprise, you were once again ridiculously 
drunk. I thought you were a real wild girl. But after we had coffee together, I 
discovered what a strong woman you are. You saw something you wanted—a 
board year—and you went for it full force. Your drive and strong motivation 



 

quickly impressed me. During that coffee, you also told me about your time in 
South Korea. There, you managed everything on your own, took classes 
where you were the only woman, and had the guts to stand up to the 
professor and defend your opinion. You can be very proud of that; it shows 
how strong you are.I have seen those qualities in you over the past period as 
well. During the transfer period, I didn't hear you complain once about the 
busyness and stress. Sure, you experienced it, but you didn't let it get to you 
and you kept going. That's very impressive, especially since a storm of 
information has come your way in recent months, and you had to put in a lot 
of hours alongside your studies. Additionally, you have shown what a fun 
person you are. Your giggling can be heard from miles away, and it never 
stops. I haven't told you before, but sometimes I would go work upstairs just 
because you and Zohal were laughing so much. But that's a very good quality 
because you bring energy and positivity into the room. I think that attitude 
sets you apart from all your predecessors. You're a bit less boring than we 
are. One thing you are a little less good at is alcohol tolerance. You still get 
incredibly drunk at every constitution and social event. As long as you don't 
behave too foolishly, I can only encourage it. Your experience is useful for me 
though. Veerle is trying to teach me how to chug a beer, and those lessons 
have been, more or less, successful. Veer, you are going to have a fantastic 
year, and you are going to do it so well. I have the utmost confidence in you. 
Enjoy the coming months, keep giggling, and if you need me, even in the 
middle of the night, know that I will be there for you. Love, Wieke.  

Jara Scholten:  Dear dear dear Robin, or as I like to say, Robbie, what a time it has been the 
past few months with you. I can honestly admit now that since the moment I 
met you, I have wanted you to become the new IT & Marketing Officer of the 
EBF. The first time we talked you were completely new to everything and 
everyone within the EBF and you had not even been to the Interrim yet, well 
apart from the time you stepped inside with one foot and got intimidated by all 
the gave studenten that were there and turned around right away. However, I 
believe that this newness is definitely one of your strengths, since you are not 
the type to follow the way it always has been but are curious and looking for 
new ways and improvements. This became very clear to me during all the 
overdrachten where you asked me ‘but why do we do it that way’ every 
fucking time, and I almost never had an answer for you. I believe that you are 
going to take the data and technical side of the EBF to a whole new level, 
frightening us with hackers that will get into our computers within a few weeks 
and throwing all kinds of cool words in the data project of your policy that no 
one understood, not even your own board. But Robbie, I do know that a lot of 
people at the interim and the association are (going to be) very sad to hear 
that you have gotten a girlfriend during your kandi periode! There is an 
amazing video of me and your other predecessors goaking with open mouth 



 

at you during your feutdag, but unfortunately ladies, he’s off the market. And 
let that be very clear, Robin won’t share his location, a bed or even a room 
with you if you’re a woman, even if you’re one of his boardmembers! Because 
yes Robin I was a bit scared when we put together your board with six girls 
and two boys. However, I do have to admit that I was most proud that one of 
the only boys actually was my successor, a woman’s function! And I do think 
that you are going to be more than fine with the girls and Jarno around you, 
but where Jarno already walks around like he is from another planet after 1 
litre of beer you have even had 7 in óne day!!! The literkoning is a more than 
suitable name for you, this became painfully clear when I was really drunk last 
week at the SEBO barbeque after 1 bottle of rosé and you were fine after 2 
litres ánd a bottle. Maybe you have learned to drink this good at Dizkartes, 
but I honestly doubt that. I am happy however that you are also in a Dispute 
with a lot of guys, hopefully this will be a bit of a refuge for you to, as you 
always say it, kloten met de mannen, instead of kletsen met de vrouwen, oh 
and Jarno ofcourse.  Robbie I am already saying way too much which I 
always do when I am enthusiastic about something, and this time it is you as 
my successor which I am more than enthusiastic about. I have all the faith in 
you taking the EBF to the next level and having an amazing year. Best of 
luck, vergeet niet te genieten, and also, don’t forget the marketing side of your 
function because a lot of women in your board doesn’t mean that they can do 
the TikTok for you ;) Love, Jara. 

Luuk Haaijer:  Ha Bert, it is D-day! Having seen you sitting at the table makes me extremely 
proud as you have grown a lot during the candidate period and you are now 
more than ready to take over. It has been a turbulent candidate period for you 
but let's look back at some of the best moments. I still remember meeting you 
for the first time when I took over from Ivo and became the supervisor of the 
Commercial Committee. In an instant I knew that you had Commercial Officer 
written all over you! This might seem like a complement however the only 
reason I thought this was because of your big mouth when you are drunk! 
This kid was always challenging me to chug contests and to be fair I believe 
you did win most. However when you are sober this big mouth disappears 
completely and your best comeback is “Bluh bluh bluh” a bit embarrassing for 
a Commercial Officer but you have a whole year to grow. Then let’s talk about 
some things you started off quite enthusiastically, namely litres and calling 
you predecessors. This has something in common because you have already 
beaten almost every CBC in the litre ranking. This would have been very 
impressive however it did come with a cost. You overslept on multiple 
occasions, causing you to have to do groceries for the rest of the candidate 
period. I hope that in the future, you will value punctuality more as it is of 
utmost importance for company talks. I believe you are also already a big fan 
of constitution drinks, as I don’t think you have missed one! However I then 



 

still can’t wrap my head around the fact that you still can’t knot your tie 
properly. Maybe the girls will help you with this during your board year. Then 
of course the most important task, namely the CBC! You will have to arrange 
the lovely weekend away with all your predecessors and expectations are 
higher than ever. Since you have not yet started inquiring about everything 
that is needed I am a bit worried. Moreover, this group of great people will be 
your most important source of knowledge so don’t hesitate to give them a call 
to inquiry about lost knowledge. Finally I want to say that I am very proud to 
be your predecessor and I am more than confident that you will impress 
everyone in the upcoming year as I truly believe that for you the sky's the 
limit. You promised that you will acquire 120K and strangely I don’t think this 
is a lie. Jarno, lots of luck to you the upcoming year and let's turn “Kandi of 
the year” into “CBC’er of the century”  Kandi one last time together 
CBCCCCCCCCCCCCC!!!!!!! 

Hans Singelenberg:  Then we move on to the already legendary PIO (aren’t they always?) Puck, 
today is finally the day: your board year officially begins, and you take on the 
mighty role of PIO. I know that you will do great, in fact, I know that you were 
born for the function. Let's start with your impressive achievements already 
during the candidate period. Not only did you keep up with your studies and 
all the exams you had, but you also showed that you are already well on your 
way to winning the prestigious Regelbokaal. In fact, you’ve scored more 
points during the candidate period already than a lot of people did in an entire 
year, which is impressive. I hope you know the points during the candidate 
period don’t count and that you will have to regel everyone for a second time 
now to get the points, but hey, knowing you, you don’t mind that at all. At least 
you didnt mind it when you were kissing sneakily with Koa for over an hour in 
de ballenbak from Happy Italy, so then you probably won’t mind it with David, 
Jordy, Tuï, Stan or the guy from the big 5 you don’t even know the name of, 
just to name a few. Let’s just say that you already bonded really well with your 
potential active members, which is very useful in your function. What’s not 
useful at all is not knowing what, who or where you are after chugging a bottle 
of rosé in het Noorderplantsoen. Nevertheless that’s something you did as 
well! All signs of life had disappeared from your eyes (and they were open), it 
took you 10 minutes to remember your bag was blue and white, and you were 
so drunk that you couldn’t suppress your Twentse accent anymore. Yes, 
ladies and gentleman, she has it and you can hear it if you listen carefully. In 
the party function of PIO you are expected to handle drinking a lot, but 
apparently there’s a lot of room for improvement. Come on, Puck, or as we 
like to say in Dutch: pak het even op! Fortunately, you already have a steady 
place in het vrouwenklassement and you always have your fellow board 
members who can take you home safely if you can no longer walk yourself. 
Besides your drinking and kissing achievements, you were sometimes quite 



 

hard to read. When we walked out of a meeting and I asked you what you 
thought of it, you never really said more than “yeah, fine, right?” Is that 
indifference or shyness, or do you just not worry about anything and just be 
like “ah joh loopt wel los”? I don’t know. But if it’s the latter, maybe that’s 
exactly what the EBF needs. Someone who is very straightforward, easy 
going, not overthinking everything but just doing what feels right and see what 
happens. Puck, I have every confidence that you will be a fantastic PIO. 
When you were in my Sports Committee this year I already noticed that you 
have the energy, enthusiasm, creativity and critical thinking skills, and with 
that I see your determination to make this year something special. Enjoy 
every moment, every event you organise, and all the new experiences you’re 
going to have. Before you know it, you’ll be the one giving a speech for your 
own successor. Let’s have a great party tonight and good luck and have fun 
this year, Puck. Make it a great one!  

Tim Bruggink:  So kandi Pien, with you I can start talking about a lot of things. Her bad taste 
in music consisting of TikTok songs, the people you kissed with or about how 
our time together has been. Don't worry, I'll tell you a bit about everything. 
Recent times have been pretty intense with you, Pien Kokelenberg. Whereas 
at the beginning of your candidate period I was still busy with other things, 
lately I have really gotten to know you a lot better. Because just like our 
transition period, I'm also going to just throw you under the bus here because 
I know how terrible you find it. For instance, you once slept platonically with 
one of our former chairmen and sticked your tongue in one of my 
predecessors. Nice work Pien Kokelenberg. And another thing, does  anyone 
else likes your surname as much as I do? I dont think so. But I have known 
Pien longer than the day the new EBF board was announced. After all, you 
came along on introduction camp as a camp leader. Together with you, I sat 
behind the counter selling coins to exactly nobody. Therefore, we had time to 
get to know each other a bit better without me having any idea that you would 
become my successor a year later. And speaking of recent times. I really see 
you already growing in your tasks and picking up your own thing with 
increasing confidence. Whereas earlier you indicated that you wanted to 
improve your small talk, you're already succeeding quite well. Stepping in the 
FSG office with me and throwing you under the bus by telling you had to tell a 
joke does help quite a bit. After all, you have a few predecessors who are 
kings of small talking so we expect something from you. But I think your new 
board will have a very good board member in you. You listen carefully to the 
things that I tell you, so well that you have never made any notes during our 
transition meetings. But you still seem to take it very well. Although you look 
nice and cuddly, you can also express your opinion well among all those 
women. It sometimes seems to be a board itself with 3 men where you are 
the third in line. Pien, I enjoyed our time together and the things I got to 



 

explain to you. You can always call me for questions, as long as you are not 
the first of your board. I am sure you will have a great year with a board that is 
certainly not holding back either. For the next time I drop by the office, I hope 
to hear your laughter over the interim, just as the laughter of your 
predecessors could often be heard over the interim too. Best of luck in the 
summer period and I honestly have all the confidence in you. And don't forget 
that this is the moment you have become and will always be a CA CA 
CAREEEEEER.  

Niek Schulte:  Now, my fellow board members, here we are, the end of our board year. What 
a year it was. I must admit I am rather nervous for this speech. As you, and 
maybe some people in the room know, I am terrible at giving compliments. So 
getting this all on paper was quite the challenge, but here we go. I will start 
with Tim, and end with Pelle. Starting off with Mr. Bridge, or as you like to call 
yourself, number 8. Our man from Burcolo, who has a striking resemblance to 
a broccoli. Tim, you have definitely redefined the phrase, ‘What does the 
career officer even do?’ in ways I could have never imagined. Your talent of 
speaking a lot of words but not actually having any content in these words 
whatsoever is something that never stopped surprising me throughout the 
year. This same talent with words you applied to your work. Pretending like 
you had a lot of work to do, but when asked what you actually did during a 
work day, it was mostly as we call it in Dutch ’mensen op de kast jagen’. Let 
us also not forget that you have a tendency for liking girls who are in charge 
of budgets. Unfortunately for you, the person in charge of the budgets at the 
Recruitment Days Board was already claimed by our IT & Marketing Officer, 
so you decided to follow in the footsteps of one of your predecessors and get 
in a relationship with the chairman of the Recruitment Days Board. A Board 
you were guiding! Tim oh Tim. I am not surprised the chair of RD fell for you 
though, because you were definitely the guy on our board with the smoothest 
moves. Always playing the funny guy, with an impressive talent for faking a 
Spanish accent. Your stress resistance was also truly impressive throughout 
the year. You always seemed so relaxed, showing no stress even when half 
of our board was on the verge of a meltdown. A good example of this is when 
the two of us gave all the master community presentations at the start of the 
academic year. Instead of giving it some preparation, you just said to me: ‘Oh, 
I’ll do the first half of the slides, and you the second,’ and somehow, the 
presentations always worked out. Well, almost always, we did make that one 
blunder when we accidentally went to a TeMa master and gave a whole 
presentation there. But let's just forget about that one. Tim, you were the guy 
on our board where I was never sure what you wanted in life. Sometimes I 
would think, ‘Wow, this guy has huge ambitions,’ and other times, it appeared 
as if you just wanted to change tires at your parents place and live a peaceful 
life. What I do know for sure, is that I truly admire your ability to keep all 



 

things light-hearted. It has of course been a very difficult year for you, but you 
kept on going and did not lose your optimism and relaxed appearance. After 
everything that happened, you told us once you considered to quit, fortunately 
for all of us, you did not and you finished the board year. I truly admire you for 
it. Thank you for staying and for being a source of comfort during this year. 
Then we have Hansie, our Project and Inclusion Officer. I remember at the 
start of the year you told me that you really liked the Project part of your 
function, but that Inclusion part was not really your thing. Who would have 
thought though, that this part of your function came completely natural to you. 
Because if there is one thing you did this year, it is including ALL the Active 
Members in your bedroom. During this year, as a true EBF PIO, you were 
more busy winning the ‘regelbokaal’ than with organising events. You did also 
win it though, I got to give you that. One of the things that I will never forget is 
when you come home from the Big5 BBQ in the middle of the night. I was 
sound asleep when you came home at 5 o'clock in the morning, and walked 
up to my bed, shook me awake, and whispered, ‘Niek, I kissed a girl from 
Aureus, that’s 9 worth points. Are you proud?’ Although at that moment I was 
mostly tired, yes, Hans, I can say that I am very proud. But let's admit it Hans, 
there wasn't really any competition this year. With over half our board being in 
relationships, it was also not really surprising that you pulled off the win. You 
were always out in the city. Which also resulted in the term ‘chronically 
hungover’ really applying to you this past year. Unfortunately for you, the term 
‘chronically late’ also applied to you during this year. Admittedly, you were 
never really extremely late at the office, however, it was always a few minutes 
after 10 o’clock that you arrived. These few minutes everyday accumulated to 
a total fine of 280 euros, that we can now use for our board vacation. So 
Hans, on behalf of the whole board, thank you for sponsoring our vacation. 
Enough with the jokes though, because I must admit Hans, you are also 
surprisingly talented in more sophisticated things than kissing girls. For 
example, at playing the piano. I remember a year ago when we had the board 
training, where you kept on playing the piano during the breaks which really 
created the perfect atmosphere for those days of intensive mental training. 
Another one of my favourite memories with you, is the Friday afternoon drinks 
that the two of us had. We would just open a bottle of wine from the cabinet at 
the interim on Friday when everyone else was gone and all we would do is 
drink, and talk nonsense. Nothing special, but, especially during the difficult 
months in November and December, this was the perfect distraction and very 
valuable to me. Hans, in so many ways, I must say we complemented each 
other perfectly. You knew all the Active Members names; I knew no names. 
You were always in the city until 3 o’clock, while I headed home at 10 o'clock. 
Hansie, it was quite the year but I am glad that you were there along the ride. 
Thank you for all the memories and for the amazing year. Now onto Luuk, as I 



 

like to call you, Lucky Luuk. Our little Commercial Officer, who had big 
dreams of acquiring one hundred thousand euros in acquisition this year. 
Well, you got lucky, Luuk. You did it, and for that you can be very proud. The 
money you made this year is something that made our treasurer Wieke very 
happy. It’s also the only thing you did this year that made our treasurer happy. 
Because Luuk, you have a very special talent of annoying the shit out of the 
whole board. In addition, by securing a basic partnership with Tata Steel, you 
really put your ethics on display. You also tried to sell yourself to Shell, but 
that did not come through. You also showed this same lack of ethics through 
the acquisition of girls. To give a few examples, that first year girl at the 
introduction camp, Jara's older sister and, to top it off, even my own kandi! 
Unlike the impressive amount of money you acquired, you didn’t manage the 
same success with the ladies. Admittedly, you had some quality here and 
there, but due to lack of quantity you have to settle for second place in the 
‘regelbokaal’. Maybe that's why you keep such a close, bizarre relationship 
with your exes. It's always good to have a backup ;). All jokes aside Luuk, if 
there is someone on the board that kept me and everyone else sharp the 
whole year, it's you. At board meetings, we were usually the two people with 
the strongest opinions, and these opinions were usually also very different. 
This often resulted in some heated debates between the two of us. 
Sometimes, the two of us did not even end it in an agreement. However, 
through this you kept me sharp and much more critical of my own opinions 
the whole year. In addition, when we did agree on something in a meeting, 
which happened about three times in the whole year, there was no stopping 
us from making it happen. Luuk, after all that you have been through this year 
you can be very proud of the way you kept going. The pace at which you 
came back to work back in December is incredible and you can be very proud 
of that. The way you never got tired and were always playing hard at both 
work and partying is very impressive. Thank you for everything. On to Jara, or 
as I like to call you, jaar.  It was quite the year for you, jaar. You have had 
some unforgettable wild moments, like the time you had sex in the EBF 
promotion room, which was completely out of character for you. Or the time 
that you introduced your iconic dance with duck face. Although I have to say, 
the duck face has been out of fashion for a while, even your old chairman 
knows that. Jara, our IT & Marketing Officer who claimed the title of the most 
attractive board member just like her predecessor, a self-proclamation I found 
very amusing at certain times. Because you can also get drunk out of your 
mind after just one bottle of rosé, and everything that usually happens after, is 
far from attractive. Luckily for you, you do not need to look attractive anymore 
though, because as of last Thursday, you now finally have a boyfriend. Why 
you never actually called him that before, even though you have been dating 
for so long always surprised me. It took an extremely early train back in the 



 

morning after the BIG5 BBQ to make it happen, but you did it. Now, enough 
with the trash talking. Because I must say It is impressive how you’ve 
transformed from a quiet and shy person into someone who can confidently 
stand up for herself. So much even, that you went from not being able to 
enter other board rooms, to letting another board member enter you. Okay 
that was truly the last joke. Jara, although you will always be our board baby, 
it has been an incredible journey to watch you grow. I truly admire your quick 
comeback after everything you’ve faced. You stubbornly came back very 
quickly after everything that happened in November. Although it might not 
always have been the smartest move, you should really give yourself way 
more credit for that than you did so far. Your personal growth and resilience 
have been very impressive to see and have also been an inspiration to 
myself. Jaar, you have brought a much needed special charm to our board 
this year. Thank you for the memories and the fun times, I wish you all the 
luck in the world with your internship at B&S. But I am sure that you won’t 
need it and you will get a job offer from them in no time. Penny Pils, or as I 
like to call you, Wiekje. I remember the first time we met each other really 
vividly. It was on Amsterdam Central just 10 minutes before the Old Board 
Day started. I had almost no idea who you were as a person and what you 
would bring to the group. But little did I know, because you would become the 
person I could count on for the whole year. Wiekje, during this year, you did a 
lot of things that previous EBF Treasurers did dare to put their hands on. Not 
only did you manage to turn the EBF’s shitty financial situation around, 
something that is already really hard in itself, but you also managed a certain 
redivision process of money really well with a lot of different parties. This was 
one of the hardest things we had to do during this board year, and where I fell 
short and could not get us through the process properly, you were there to 
bring the whole situation to a good end. This, among other challenges that 
you managed to overcome, makes you, without a doubt, the hardest working 
member of our board. Other people on our board went home at 6 o'clock 
sharp and refused to work on the weekends, you however, made more hours 
in an average week then most junior consultants at McKinsey. You worked so 
hard, sometimes day and night, that you managed to turn the EBF’s deficit of 
22 thousand to a surplus of 7 thousand, an almost 30 thousand euro 
turnaround! Or did you just fool us into thinking we were poor the entire year 
since the start? Wiekje, your financial wizardry is truly impressive. 
Sometimes, I did wonder how your heart kept up with your relentless work 
ethic, but you always managed to pull through. But enough with the 
compliments now, because you also did some weird shit during the year. For 
example, there was nothing quite like seeing you hungover and wearing your 
mediaeval helmet after a night out. It's an image that will be forever engraved 
in my memory and still occasionally gives me nightmares. In addition, who 



 

could forget the time you micro-cheated on your boyfriend by letting a guy sit 
on your lap at the SEBO BBQ. I must say, when it happened you were very 
drunk. Your eyes showed absolutely no signs of life. Your hands however, 
were very lively, because as this guy was just sitting on your lap, you were 
very sensually stroking him. Wieke, in all seriousness though, thank you for 
always being there during this year and for sitting across from me during the 
difficult months we had to face in November and December. Your presence in 
those months was a constant source of strength and support for me. And 
without you there, I would honestly not have been able to get through it. 
Thank you for everything that you did for association and for me. Now Thijsie, 
or should I say ThijsThijs, because you were more thuisthuis (home home) 
than in Groningen this year. Thijs, I have to be honest, sometimes it really 
looked like you had to do a board year from your dad against your will. The 
man who HAD to keep up the family tradition and become secretary of the 
EBF just like his dad was secretary of the EFV, the Economics Faculty 
Association that preceded the EBF decades ago. Thijsie, I have to admit, at 
the start of our board year, I also didn't really like you. I mean, you once made 
out with my girlfriend before she and I were together. This was also not the 
only girl you made out with in your past, because you used to be quite the 
party man, and also a remarkable fast beer chugger. You had quite the 
reputation, so at the start of our board year, I thought you would be the EBF 
Board Member with the most litres consumed at the end of the year. However, 
at the start of our kandi period, this beer chugging Party Thijs was soon left 
behind. Because once you got together with your current girlfriend Marrissa, 
Party Thijs became Papa Thijs. Because there truly was a BM (before 
Marrissa) Thijs and an AM (After Marrissa) Thijs this year. Sometimes, it 
looked like you became an NPC controlled by Marissa once you got together, 
always just being there wherever she was. Although you became mostly 
boring once in a relationship, one thing wild did come from it; the places that 
you have had sex. Because good god man, it is quite the list of locations. Let 
me name a few: The EBF Lustrum opening party, on a train, somewere in a 
toilet in the Duisenberg Building and, even on our own couch in the EBF hok 
at the Interim! Thijsie, roasting aside, I really admire how you kept going, 
despite all the setbacks you faced. Because for you it was also not an easy 
year. You've managed to keep all the balls in the air; EBF, your girlfriend, and 
your family. Even when personal issues tried to knock you down, you kept 
going. I respect you for it and I am very glad that you did. Thank you for all 
the hard work and the memories. You've been an essential part of our board, 
and I appreciate everything you've done. Last, but definitely not least, Pelle. 
My partner in crime during this year. The Vice to my Chair as I like to call you. 
Or as you like to call me the Chair to your Vice. And I must admit, there have 
been several moments during this year where the latter was true. However 



 

Pelle, there were also moments where I definitely was not the chair to your 
vice. For example when you were very drunk. The amount of times that you 
have groped me while under influence, is probably more than I can count. If it 
was anyone else, it would have been classified as sexual assault, but you 
somehow always managed to get away with it. That might actually be your 
best asset, your ability to get away with things that other people just would 
never get away with. A very useful skill in life and during an EBF Board year. 
You did not always get away with everything though, like that one time you 
pretended to be drugged after the candidate board announcement evening. 
While all you were was just really hungover. A truly great first impression to 
our kandi’s. Only you, Pelle, could pull off something like that and almost get 
away with it too. That's not the only thing you pulled since we had a candidate 
board of our own though. Because last week for example, you left my kandi in 
the middle of Amsterdam after you and her both missed the last tram back to 
Leidseplein. While you were drunk out of your mind on the back of a 
strangers bike, I had to pick up the pieces by being on the phone with Lianne 
for an hour to get her back to us. Another one of your missteps, was your fear 
of going to a ‘platform voorzitters’ with me. Every time when another chair 
asked me where you were, I had to pretend you were busy having some 
important meeting. I mean, come on, we could have owned that stage 
together! Pelle, all kidding aside, your contributions far outweigh any small 
missteps you might have made this year. You have been the glue holding so 
many aspects of our board together. Your positive attitude has been crucial to 
our success as a group and you have worked incredibly hard this year. In all 
the business and chaos of a board year, we should not forget that that is very 
impressive. Especially after everything that happened to us and to you in 
November, because the speed at which you recovered and came back to 
work last winter is incredible. In all honestly, If I were you, I don’t know if I 
would have been able to do what you did, and it really shows how strong of a 
person you have been this year. Pelle, also thank you for always looking out 
for the mental health of the group. Your support and care have been 
invaluable. You have this amazing ability to sense when someone needs a bit 
of extra support, and you never hesitate to step in and help. It's one of the 
many reasons I appreciate you so much. Pelle, thank you for all that you have 
contributed to the group and to me this year. You've been an amazing friend 
and together we have made some unforgettable memories. Even though 
you're heading to Utrecht, I hope we never lose touch and keep seeing each 
other, so that we can create even more unforgettable memories together. 
Now, this marks the ending of my speech. Dear 17th EBF Board, it was a wild 
ride, but I would not have wanted to do it with any other group of people. 
Thank you all for being part of this journey. You guys all know I do not use the 
word ‘friend’ lightly, however, I can honestly say that compared to a year ago, 



 

I now have seven more friends. Lots of love, Your President 

Pelle Hofsteenge: I know it's been a long night. This is the very very last one. I kindly invite you 
to join me on this small journey. It is my time to shine now. And since I have 
written all of your speeches this year, this is the very last one. I will take credit 
for it. And I must say there is a lot to say about Niek. And I think much more 
than this room might think. But let's start off easy. Yes, Niek is definitely born 
in a small village in the north. Some are straightforward to say the least. Not a 
fashion icon. Cannot stand authority. And not be told what to do. Hence the 
decision of Germany. And yes, he's got a receiving hairline. He's better with 
names. And he's annoyed super fast. In Dutch we would say, he's snel on de 
kast. I think there's little people in this room who would disagree with me on 
this description of Niek. But there is much more to tell about Niek. Something 
you don't like to share with a lot of people. There's a side of you only known 
to people in your close circle. And a side I truly admire. Acts of appreciation. 
Like moments when you ask Jara, what would I have done without you? 
Together we'd begin in the so-called war room. Despise the female unfriendly 
jokes of Tim. But together with Thijs, I still need to laugh about them. 
Annoying Jara even more. And even on rare occasions sing songs with Hans 
and Niek at the office. And you like these moments as well. Rather frequently 
actually. Even our weekly chairman session of those two months. Even our 
own board members did not know the contents discussed in these meetings. 
But in these meetings you actually showed your caring and kind side. A side 
little people know. We would discuss every single person in the board. And 
tell how they were doing. A personal problem. Someone feeling ill or fatigued. 
Or tensions between board members. You're not the type for sweet words or 
cuddles like I am. But you made it your job to see what was up with everyone. 
And need to know what sort of action was needed. During these meetings 
you would always ask about Niek as well. And I'll give you my honest answer. 
But you, no you didn't want to talk about you. Even after 20 of these sessions 
and me trying to see what was up with you. You were always good and 
changed the subject with a stupid joke. That was your way of taking care of 
us. And I always appreciated these moments. Moments where we reflected 
on the people and on each other. And contributed to be a stronger duo and 
the board in general. Unfortunately, after a couple of months working in 
harmony. Things got a whole lot different mid-November. The world turned 
upside down for a bit. And we got out of our board gear model. The recovery 
of the one was not the same as for the other. But it was our strong wish to get 
back on our feet. As soon as possible. And the bizarre thing was, even with 
half of us not physically present. The ambient continued at a steady pace. 
Together with Thijs, Wieke and Hans, you kept things going. And made it 
work. Something that must have been incredibly hard. And where I don't think 
you've ever had enough appreciation. Taking over committees, got forward 



 

boards, and emerged the health. And keeping up the good spirit whilst feeling 
lost at times. You were in the lead. And when we got back, there was a strict 
regime. You made recovery plans for all three of us. And when we would not 
obey these rules. You said we would not be allowed back in our Google 
Drives to start working again. You would emphasize that it was in our best 
interest. Secretly enjoying the fact that we now had to listen to your exact 
words. But it was with all the good intentions. So it was fine. This period of 
time demanded a lot of you as chairman. But mostly as Wieke. In this very 
same period, you showed who you are as a person. As a chairman and as a 
friend. A period where leadership got its real definition in my eyes. But our 
return was on the end of the story. Leading seven different types of people 
was hard. Something I'll churn in this room category on. But having seven 
different people with different mindsets, priorities and recovering times and 
needs. Group management got a whole different dimension. Something that 
most people don't think about. Which is really hard at times. But that was also 
on us. We wanted to get back as soon as possible and make sure it all looked 
good on the outside. And I think we did successfully. But it also dropped a 
huge wave on our shoulders as well. But then there was Nieke. With EBF 
blue blood pumping in his veins. He would make it his goal to make it work. In 
enormous moves and outfits was the announcement of our candidate board. 
From the moment our eight new candidates were there. You were so proud. 
You wanted to show them what a good time report here is. And everything it 
has to offer. I was disappointed with your kandi when she kissed Luuk last 
week. But that's fine. Guys, we've been organising socials, conferences, 
recruitment days, EBF festivals and your favourite community events. We 
enjoyed weekends without Paris in Hayton, Borkeloof, Warwick in The Hague, 
South Hoorn and Zuidlaan. And we enjoyed all active member activities. 
Former board days in Amsterdam, the barbecues with other business 
associations in the country. And finally the 21 dinner of Jara last Saturday. 
This year was truly something I've never to forget. With its beauty and its 
imperfections. Wieke, thank you for your stubbornness, your 
straightforwardness, your brothers with authority always having the last say. 
And being annoyed for so so little. But even more thank you for your 
leadership, your support, your small gesture of appreciation and kindness. 
And I am looking forward to our board vacation when it's just us. And it's just 
as fun. I'm also looking forward to keep seeing you. Seeing you become the 
mediocre government official you always wanted to become. And seeing you 
happy with your first date. We're going to enjoy our time tonight and all great 
things yet to come. Love, your very, very proud fellow board members. All 
right. It was an amazing speech man, thank you very much. And then we're 
going off to the closure. So ladies and gentlemen, thank you for being here 
with us. Thank you for sitting out. Delegated members, thank you for coming 



 

to the general members meeting. And by the draw of the following member, I 
hereby close the general members meeting. Everybody that wants to join into 
the city with us, please do so. And thank you for being here. 

15. Closure 

Koen Oude Avenhuis: Dear EBF Members, thank you for coming to the General Members’ Meeting. 
I hereby close the General Members’ Meeting.  

 


